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Wejście na szczyt nie należało do łatwych

Wiary, która może przenosić góry, 
Nadziei, która nigdy nie zgaśnie, 
Miłości, która jest światłem życia. 

Niech narodziny Chrystusa 
zwiastują dobrą nowinę. 

Wesołych Świąt Bożego Narodzenia. 

życzy Dyrektor Sylwia Korczyńska 
wraz z całą ekipą Strzelińskiego Ośrodka Kultury

Zdobył 
sześciotysięcznik 

w Himalajach

Tomasz Sobotnicki ze Strzelina ma na swoim kon-
cie sporo górskich wypraw. Wszedł m.in. na najwyższe 
wierzchołki Austrii, Niemiec i Turcji. Ostatnio wspiął 
się na Lobuche Peak w Himalajach (6119 m n.p.m)...

czytaj str. 19

Jarmark w pięknej, 
zimowej aurze

18 grudnia na strzelińskim Rynku odbył się IX Jarmark Bożonarodzeniowy „Przedsmak świąt”, który przyciągnął tłumy mieszkańców i gości oraz wielu 
wystawców, z szeroką ofertą, z której każdy z pewnością znalazł coś dla siebie. Byli rękodzielnicy, stoiska Kół Gospodyń Wiejskich, sołectw, szkół, 
przedstawiciele prywatnych firm, harcerze ze światełkiem pokoju, książki lokalnego pisarza, zabawki dla dzieci, 
manufakturzyści, małe gospodarstwa domowe, gospodarstwa pasieczne i wiele innych.  

Tomasz Duszyński odebrał Dolnośląski Klucz Sukcesu, a na uroczystej gali 
wręczania nagród towarzyszyła mu burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk

Dolnośląski Klucz Sukcesu 
dla Tomasza Duszyńskiego

Kolejny, drugi już, Dolnośląski Klucz Sukcesu trafił 
do gminy Strzelin, a konkretnie w ręce mieszkańca - 

pisarza i dyrektora naszej biblioteki 
- Tomasza Duszyńskiego.
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Nowiny 
Strzelińskie

Samorządowy Informator Gminy Strzelin 
- bezpłatna gazeta poświęcona ważnym 

wydarzeniom w gminie Strzelin. 
Informuje o pracy urzędu oraz jednostek podległych gminie.

Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych. 
Zastrzega sobie prawo do redagowania i skracania nadsyłanych 
tekstów oraz zmiany ich tytułów.

Do strzelińskiego samorzą-
du wpłynęła ostatnio bardzo 
dobra wiadomość. Woje-
woda Dolnośląski ogłosił 
listę linii komunikacyjnych 
objętych dopłatą w 2023 
roku, w ramach pierwszego 
naboru Funduszu Rozwoju 
Przewozów Autobusowych 
o charakterze użyteczno-
ści publicznej. Nasz samo-
rząd znalazł się na tej liście 
i otrzyma znaczące środki 
z budżetu państwa. Złożony 
wniosek spełnił wszystkie 
wymogi, a wskazane w nim 
linie Strzelińskiej Komu-
nikacji Publicznej uzyskają 
w 2023 roku wysokie do-
płaty. Łącznie to blisko 2,6 

 Gmina Strzelin otrzyma sporą dopłatę w przyszłym roku 
do funkcjonowania Strzelińskiej Komunikacji Publicznej

Udekorowali miasto...
Pracownicy Centrum Usług Komunalnych i Technicznych 

w Strzelinie stale wykonują wiele różnego rodzaju prac. W ostat-
nim czasie na placu zabaw na Osiedlu Piastowskim w Strzelinie 
(przy ul. Grota Roweckiego) zamontowali nowe ławki oraz bujak 
dla dzieci. Warto również wspomnieć, że pracownicy jednostki 
zamontowali cztery stojaki na rowery przy ul. Wojska Polskiego 
i ul. Zamkowej. Jak co roku, udekorowano ozdobami świąteczny-
mi m.in. rondo, zaś na Rynku ustawiono choinkę, bombkę, ramkę 
na zdjęcia i oświetlono fontannę. 

Jednostka prowadziła również prace w sołectwach. W Częszy-
cach, przy świetlicy, wykonano wjazd o pow. 60 m2, a także doj-
ście do budynku z przeznaczeniem dla osób niepełnosprawnych. 

Całość została zro-
biona z kostki be-
tonowej. W  Go-
ścięcicach oraz na 
ulicy Staromiejskiej 
w Strzelinie prze-
prowadzono prace 
związane z betono-
waniem fundamen-
tów i brukowaniem 
pod montaż wiat 
przystankowych.

RED
Montażem świątecznych ozdób zajęli się pracownicy Centrum 
Usług Komunalnych i Technicznych w Strzelinie

Magistrat rozważa kilka możliwości...

Co będzie w budynku 
obecnego urzędu?

Podczas jednego z listopadowych spotkań burmistrza z pracowni-
kami magistratu omawiano kilka ważnych zagadnień. Sprawy doty-
czyły m.in. przeznaczenia dotychczasowego budynku urzędu przy ul. 
Ząbkowickiej po przeprowadzce, w przyszłym roku, do odbudowa-
nego ratusza na Rynku. Obiekt obecnej siedziby władz Gminy Strze-
lin mógłby stać się siedzibą Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
oraz lokalnych stowarzyszeń. Możliwe, że powstanie tam również 
klub seniora, na który strzeliński samorząd chce wnioskować o ze-
wnętrzne środki z rządowego programu „Senior Plus”. Magistrat jest 
również mocno zainteresowany programem odbudowy zabytków 
i na pewno będzie chciał pozyskać środki z tego źródła. Kwestie 
związane z przeznaczeniem budynku przy ul. Ząbkowickiej będzie-
my jeszcze poruszali w kolejnych numerach „Nowin Strzelińskich”.

RED

W ostatnim czasie Gmina 
Strzelin przeprowadziła dera-
tyzację niektórych odcinków 
kanalizacji deszczowej i te-
renów zielonych w okolicy 
skrzyżowania ul. Oławskiej, 
Konopnickiej i Orzeszkowej 

O taki zakup wnioskowa-
ła do Gminy Strzelin nasza 
jednostka policji, a alkogo-
gle, narkogogle i itgogle będą 
wykorzystane przez funkcjo-
nariuszy do profilaktycznych 
zajęć organizowanych w lo-
kalnych szkołach podstawo-
wych i średnich. 

Młodzi uczestnicy zajęć 
będą mogli na własnej skó-
rze przekonać się, jak wy-
gląda otaczający ich świat po 
używkach lub długotrwałym 
graniu na komputerze, kon-
soli czy telefonie. Warto pod-
kreślić, że do zestawu gogli 
dołączono gotowe i spraw-
dzone w praktyce scenariusze 
zajęć profilaktycznych. 

Założenie gogli skutkuje 
m.in. podwójnym widzeniem, 
spowolnieniem czasu reakcji, 
problemem z ustaleniem od-
ległości, myleniem kierunków, 
pogorszeniem koordynacji 
ruchowej, zniekształceniem 
widzianego obrazu i koloru. 
Ćwiczenia w goglach dają peł-
ną świadomość tego, jak trud-
no wykonywać zwykłe czyn-
ności po spożyciu substancji 
psychoaktywnych i uzmysła-
wiają, że można zrobić sobie 
lub innym ludziom krzywdę. Specjalne gogle symulują m.in. percepcję osób, które spożywały alkohol lub są pod wpływem substancji odurzających

Przeprowadzono deratyzację, żeby pozbyć się gryzoni
w Strzelinie, z uwagi na liczne 
i potwierdzone ślady wystę-
powania szczurów. Równo-
cześnie Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji w Strzelinie prze-
prowadził deratyzację kanali-
zacji sanitarnej, a mieszkańcy 

posesji położonych wzdłuż 
wyznaczonych odcinków ulic 
zostali poinformowani o ko-
nieczności przeprowadzenia 
zabiegów na swoim terenie.

W związku z sytuacją, strze-
liński magistrat prosi w naj-

bliższym czasie o wzmożoną 
kontrolę czworonogów w cza-
sie spacerów na wymienionych 
odcinkach oraz nie wypuszcza-
nie psów i kotów bez nadzoru 
- zwłaszcza na tereny zielone.

RED

Ponad 2,5 mln zł na Strzelińską Komunikację Publiczną 
mln zł, ale ostateczna wy-
sokość będzie uzależniona 
od liczby realnie zrealizowa-
nych w 2023 roku kursów. 
Dodajmy, że te środki będą 
wypłacane gminie w cyklu 
miesięcznym, proporcjonal-
nie do przejechanych przez 

pojazdy SKP tzw. „wozoki-
lometrów”. Warto podkre-
ślić, że do końca 2023 r. do-
płata z Funduszu Rozwoju 
Przewozów Autobusowych 
wynosi nie więcej niż 3 zł do 
1 wozokilometra.

Dzięki pozyskaniu dopłat 

do lokalnych linii komunika-
cyjnych Gmina Strzelin może 
wymiernie zmniejszyć wydatki 
ze swojego budżetu na funk-
cjonowanie SKP, która od 
października 2022 r. obsługu-
je również dowozy szkolne.

RED

Będą mogli przekonać się na własnej skórze

Jak widzi pijany lub odurzony narkotykami? 
Do Komendy Powiatowej Policji w Strzelinie trafił, pod koniec listopada, sprzęt edukacyjno-profilaktyczny 
zakupiony przez strzeliński samorząd. Specjalne gogle symulują percepcję osób, które spożywały alkohol, 
są pod wpływem substancji odurzających lub spędziły noc przy komputerze/konsoli.

Strzelińscy policjanci oraz 
samorządowcy liczą, że prze-
kazana podczas zajęć profi-
laktycznych wiedza na tema-
ty związane ze stosowaniem 
substancji uzależniających 
w połączeniu z praktycznymi 
ćwiczeniami w goglach, po-

zwoli dokonywać tych właści-
wych i zdrowych wyborów.

Dodajmy, że sprzęt, który 
kosztował gminę prawie 5 000 
zł, burmistrz Dorota Paw-
nuk przekazała komendan-
towi KPP w Strzelinie insp. 
Przemysławowi Marutowi. 

Uczestnicy tego kameralnego 
wydarzenia skorzystali z oka-
zji i osobiście wypróbowali 
gogle. Szef  naszej komendy 
serdecznie podziękował za 
cenny dar i zapewnił, że bę-
dzie on dobrze i efektywnie 
wykorzystywany.

RED
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Przypomnijmy, że w efek-
cie tego przedsięwzięcia po-
wstanie budynek mieszkalny 
z 27. lokalami o zróżnico-
wanej powierzchni od 38 do 
65 m2. Wszystkie mieszkania 
mają balkony lub tarasy oraz 
pomieszczenia gospodarcze 

Przy ulicy Glinianej w Strzelinie po-
wstaje trzykondygnacyjny budynek, 
w którym znajdzie się 27 mieszkań

Kolejna edycja konkursu odbędzie się w naszym mieście

Dolnośląski Klucz Sukcesu 
dla Tomasza Duszyńskiego
Kolejny, drugi już, Dolnośląski Klucz Sukcesu 
trafił do gminy Strzelin, a konkretnie w ręce 
mieszkańca - pisarza i  dyrektora naszej bi-
blioteki - Tomasza Duszyńskiego.

Tomasz Duszyński odebrał Dolnośląski Klucz Sukcesu, a na uroczystej gali wręczania nagród 
towarzyszyła mu burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk

W czwartek, 8 grudnia, 
w siedzibie wrocławskie-
go oddziału Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych 
i Autostrad, podpisano 
porozumienie dotyczące 
gminnego wsparcia tej dłu-
go wyczekiwanej inwestycji. 
W porozumieniu zapisano, 
że strzeliński samorząd do-
łoży do inwestycji GDD-
KiA z gminnego budżetu 
- 400 tys. zł. Te środki będą 
przeznaczone na wykona-
nie przebudowy oświetlenia 
drogowego ronda oraz wy-
grodzeń (barierek) popra-
wiających bezpieczeństwo 
pieszych. Przypomnijmy, 
że w ramach inwestycji, 
której realizację zaplano-

 Porozumienie podpisały Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk i Dyrektor Oddziału GDDKiA we Wrocławiu Lidia Markowska

Pod koniec listopada w Dolnośląskiej Izbie Lekarskiej we 
Wrocławiu odbyła się uroczysta gala finałowa XXVI edycji 
Dolnośląskiego Klucza Sukcesu. Najbardziej prestiżowe re-
gionalne wyróżnienie, które nadaje kapituła powołana przez 
inicjatora nagrody - Stowarzyszenie na Rzecz Promocji Dol-
nego Śląska, otrzymał Tomasz Duszyński. Naszego mieszkań-
ca uhonorowano w kategorii „Za wybitne osiągnięcia w kultu-
rze i sztuce", a o przyznanie Dolnośląskiego Klucza Sukcesu 
wnioskowała burmistrz Dorota Pawnuk. 

Przypomnijmy, że pierwszy klucz trafił do naszej gminy 
w 2016 roku, a strzeliński samorząd został wtedy laureatem 
w kategorii „Najbardziej gospodarna gmina miejska lub miej-
sko - wiejska”. 

Warto również dodać, że gala finałowa kolejnej - 
XXVII edycji Dolnośląskiego Klucza Sukcesu odbędzie 
się w naszym mieście. 

RED

Na jakim etapie 
jest inwestycja 
przy ul. Glinianej?

Wkrótce nowe mieszkania w Strzelinie

Powoli dobiega koń-
ca pierwsza inwe-
stycja Towarzystwa 
Budownictwa Spo-
łecznego w Strzelinie 
przy ulicy Glinianej. 
Budynek nabrał już 
ostatecznych kształ-
tów. Szczelny jest 
stropodach, zamon-
towano również 
stolarkę okienną. 
Obecnie trwają prace 
wykończeniowe.

z możliwością podłączenia 
pralki. Budynek został wy-
posażony w windy, dzięki 
czemu wszystkie mieszka-
nia będą dostępne dla osób 
z ograniczoną sprawnością 
ruchową. Lokale będą wy-
kończone „pod klucz" zgod-
nie ze standardem TBS. We 
wszystkich pomieszczeniach 
mieszkalnych ułożone zosta-
ną panele podłogowe, a w ła-
zienkach i pomieszczeniach 
gospodarczych posadzki po-
kryte glazurą. Zamontowana 
zostanie również estetyczna 
stolarka drzwiowa z oścież-
nicami regulowanymi o wy-
sokim standardzie. 

Proces realizacji tej in-
westycji napotkał na szereg 
utrudnień, począwszy od 
kłopotów kadrowych spo-
wodowanych pandemią, 
a następnie wybuchem woj-
ny na Ukrainie i poważnymi 
problemami z dostępem do 
materiałów budowlanych. 

Wszystko to przyczyniło się 
do opóźnień i dwukrotnego 
przesunięcia terminu zakoń-
czenia budowy. Ostatecznie 
inwestycja powinna zostać 
zakończona w połowie mar-
ca 2023 roku. Przyczyną 
drugiego opóźnienia był fakt 
konieczności zmiany syste-
mu ogrzewania z konwen-
cjonalnego na podłogowe, 
które pozwoli zmniejszyć 
zużycie energii niezbędnej 
do ogrzewania mieszkań. 
Dzięki temu budynek będzie 
również przygotowany do 
ewentualnej zmiany systemu 
grzewczego z gazu na pom-
py ciepła wspierane insta-
lacją fotowoltaiczną, gdyby 
nastąpiły dalsze ograniczenia 
w dostępie do gazu.

Obok budynku znajdą się: 
mały plac zabaw oraz zada-
szona i zamykana rowerow-
nia, a także punkt segregacji 
odpadów i śmietnik. Przed 
budynkiem, od strony ulicy 

Glinianej powstanie parking 
z miejscami odpowiadający-
mi ilości mieszkań.

Przypomnijmy również, 
że mieszkania na wynajem 
w systemie TBS to oferta 
dla rodzin o średnich do-
chodach, które przekraczają 
limit dochodów uprawnia-
jący do ubiegania się o lokal 
komunalny lecz jednocześnie 
nie posiadają zdolności kre-
dytowej lub nie zamierzają 
wiązać się wieloletnim kredy-
tem dla zdobycia własnego 
lokum. Aby wynająć mieszka-
nie w systemie TBS wystarczy 
wpłata zwrotnej partycypacji 
na poziomie 10-20 % wartości 
mieszkania, która zwracana 
jest przez TBS po waloryzacji 
w chwili zakończenia umowy 
najmu i opuszczeniu lokalu 
przez najemcę. 

RED

Do zarządcy drogi trafi 
z gminnego budżetu 
400 tys. zł PRZEBUDUJĄ STRZELIŃSKIE RONDO

To ważny i konkretny krok do przebudowy strzelińskiego ronda. Gmina Strzelin zawarła porozumienie na mocy któ-
rego przekaże 400 tys. zł Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Jaki będzie zakres prac?

wano na 2024 rok (w 2023 
r. zostanie przygotowana 
dokumentacja techniczna 
zadania), GDDKiA zamie-
rza: poszerzyć pierścień 
ronda, zlikwidować wyspę 
centralną, wydłużyć wyspy 
kanalizujące ruch, prze-
nieść (odsunąć od ronda) 
i doświetlić przejścia dla 
pieszych, wymienić na-
wierzchnię jezdni, przebu-
dować chodniki, oświetle-
nie i kanalizację sanitarną.

Warto podkreślić, że wła-
dze gminy Strzelin od dawna 
zabiegały o tę inwestycję, któ-
ra jest kluczowa dla uspraw-
nienia ruchu w mieście.

Porozumienie, finalizu-
jące długie negocjacje sa-
morządu z GDDKiA, pod-
pisały - burmistrz Dorota 
Pawnuk oraz Dyrektor Od-
działu GDDKiA we Wro-
cławiu Lidia Markowska.

O tym, że konieczne jest 
rozwiązanie problemów 
komunikacyjnych w Strze-
linie mogliśmy się przeko-
nać wiele razy, a ostatnio 
pod koniec listopada, gdy 
tiry sparaliżowały miasto. 
Więcej o tej sytuacji pisze-
my w osobnym artykule 
na str. 7.

RED
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Młynarska oświetlona

O unijnych pieniądzach...
W środę, 30 listopada w strzelińskim magistracie odbyło się 

spotkanie z marszałkiem Krzysztofem Majem, członkiem zarządu 
Województwa Dolnośląskiego. Urząd Marszałkowski reprezento-
wali także Zastępca Dyrektora Departamentu Gospodarki – Łu-
kasz Kasprzak, a także Karolina Parkitny – Zastępca Dyrektora 
Wydziału Rozwoju Regionalnego. Naszą gminę reprezentowała 
Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk. Narada odby-
ła się w ramach Innego Instrumentu Terytorialnego „Subregionu 
Wrocławskiego”. Oprócz szefowej naszej gminy w posiedzeniu 
wzięło udział ponad 21. przedstawicieli gmin, zrzeszonych w IIT. 
Spotkanie dotyczyło możliwości uzyskania środków przez gminy 
w ramach Funduszy Europejskich dla Dolnego Śląska 2021-2027 
r. W jego trakcie prowadzący przedstawiali szczegółowo poszcze-
gólne obszary, m.in. wpieranie efektywności energetycznej oraz 
energii odnawialnej, zrównoważonej gospodarki wodnej, czy 
ochrony przyrody. Omawiali również wyniki negocjacji z Komisją 
Europejską oraz odpowiadali na pytania zebranych gości.

RED

Remont ul Łokiet-
ka, Żwirki i Wigury 
w Strzelinie, choć 
z problemami, po-
woli dobiega końca. 
Główną przyczyną 
przedłużających się 
prac była koniecz-
ność wymiany sieci 
gazowej. 

W piątek, 2 grudnia 
w strzelińskim magistracie 
odbyło się spotkanie z ge-
neralnym wykonawcą  re-
montu ulic Łokietka oraz 
Żwirki i Wigury w Strzelinie, 
czyli Przedsiębiorstwem Ro-
bót Drogowo-Mostowych 
z Brzegu. Podczas spotkania 
omówiono realności termi-
nów wykonania robót. Zgod-
nie z podpisaną umową, wy-
konawca powinien zakończyć 
te dwa zadania do 23 grudnia 
2022 r. Jego zdaniem, głów-
ną przyczyną mającą wpływ 
na opóźnienia w zaawan-
sowaniu robót mają prace 
polegające na wymianie sieci 
gazowej. W przypadku ulicy 
Żwirki i Wigury pierwotnie 
tego nie zakładano. Polska 
Spółka Gazownictwa stała 
na stanowisku, że sieć nie 
wymaga wymiany ani napra-
wy. W trakcie prowadzonych 
robót okazało się jednak, że 
sieć gazowa jest w bardzo 

 Choć remont ul. Łokietka przeciąga się i niewątpliwie stanowi utrudnienie to już niedługo mieszkańcy będą mogli cieszyć się z nowej 
i równej nawierzchni

Na niektórych ulicach świecą już energooszczędne lampy

Dzięki inwestycji na ul. Młynarskiej jest jaśniej i bezpieczniej

Niedawno wrocławska firma Weber System Marzeny Łypaczew-
skiej, zrealizowała prace związane z budową nowego oświetlenia 
drogowego przy części ul. Młynarskiej (od nr 7 do 10).  Przy okazji 
doświetlono również fragment ul. Kopernika. Wartość robót bu-
dowlanych, sfinansowanych w całości z budżetu Gminy Strzelin, to 
ponad 53 tys. zł. Dodajmy, że zamontowanych zostało sześć słupów 
oświetleniowych, na których znalazło się siedem energooszczędnych 
opraw typu LED. Zakres prac obejmował również m.in. budowę 
szafki sterowniczej. Dzięki realizacji inwestycji z pewnością zwięk-
szyło się bezpieczeństwo i komfort mieszkańców. Było to niewielkie, 
ale na pewno bardzo potrzebne zadanie.
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To już ostatnia prosta Łokietka, Żwirki i Wigury na finiszu

złym stanie technicznym 
i kwalifikuje się tylko do wy-
miany. Mając na uwadze bez-
pieczeństwo mieszkańców, 
trwałość inwestycji, jak rów-
nież zdrowy rozsądek strze-
liński samorząd wymusił na 
PSG całkowitą wymianę sie-
ci gazowej. Z jednej strony to 
powód do zadowolenia, ale 
w praktyce oznacza to rów-
nież wpływ na wydłużenie 
terminów realizacji robót. 
Ponadto podziemna infra-
struktura techniczna w ulicy 
Żwirki i Wigury - głównie 
kanalizacja deszczowa była 
nieprawidłowo zinwentaryzo-
wana geodezyjnie i jej część 
nie była widoczna na mapach. 
Przez to powstały techniczne 
problemy z odwodnieniem 
piwnic budynków mieszkal-

nych wzdłuż całej ulicy. Osta-
tecznie inwestor zmuszony 
był do wprowadzenia korekty 
w ułożeniu kanału deszczo-
wego w sposób zapewniający 
poprawność działania. 

W przypadku ulicy Łokiet-
ka wymiana gazociągu była 
planowana, jednak roboty 
prowadzone były w sposób 
nieuporządkowany przy bra-
ku ciągłości w czasie. To po-
wodowało duże utrudnienia, 
a tym samym opóźnienia przy 
realizacji pozostałych prac. 

Należy podkreślić, że obie 
ulice - Żwirki i Wigury oraz 
Łokietka są bardzo wąskie. 
Takie warunki przy zagęsz-
czeniu wielobranżowych 
sieci i instalacji uniemoż-
liwiały równoległe prowa-

dzenie prac z uwagi na brak 
miejsca. Zakres prac ogra-
nicza m.in. prowadzenie ro-
bót w głębokich wykopach. 
Utrudnieniem jest również 
utrzymanie ciągłości dostaw 
np. wody, gazu, odbioru ście-
ków. W praktyce oznacza to 
wykonanie „nowej sieci” oraz 
utrzymanie „starej” aż do 
momentu uzyskania jej osta-
tecznego odbioru. Przekłada 
się to na długotrwałość pro-
wadzonych robót. 

Ostatecznie wykonawca ro-
bót potwierdził, że o ile nie wy-
stąpią długotrwałe opady lub 
silne mrozy, umowny termin 
zakończenia zadań powinien 
być dotrzymany. Wykonawca 
zakłada położenie masy bitu-
micznej ok. 20 grudnia.
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Inwestycja dotyczy trzydziestu strzelińskich ulic, a także kilku sołectw

RUSZYŁA MODERNIZACJA OŚWIETLENIAGmina Strzelin reali-
zuje zadanie, dzięki 
któremu wymienio-
nych zostanie ponad 
600 sodowych i rtęcio-
wych opraw oświetle-
niowych na LED. Prace 
mają potrwać do koń-
ca bieżącego roku. 

W drugim tygodniu grud-
nia rozpoczęła się moder-
nizacja oświetlenia na ener-
gooszczędne przy drogach 
gminnych. Przypomnijmy, że 
w ramach tego zadania ponad 
600 starych opraw sodowych 
i rtęciowych zostanie wy-
mienionych na nowoczesne 
w technologii LED. Prze-
budowywana jest również 
linia oświetlenia przy ulicy 
Krzepickiej, a elementem 
inwestycji jest wykonanie in-
teligentnego systemu stero-
wania i zarządzania energią 
(tzw. TIK) dla 640 punktów, 
wraz z jednym urządzeniem 
do pomiaru natężenia ruchu 
drogowego. Ten nowoczesny 
system umożliwi zmianę pa-

rametrów oświetlenia w za-
leżności od natężenia ruchu.

Efekt prowadzonych prac 
można już zauważyć na uli-
cy Oławskiej, Okulickiego, 
Glinianej, ul. Wojska Pol-
skiego oraz ul. Borowskiej. 
Na ulicy Krzepickiej i Ząb-
kowickiej zdemontowano 
już słupy wraz z oprawami 
oraz wykonano montaż fun-
damentów, pod nowe słupy 
oświetleniowe. W wyniku 
prac na drogach zrobi się ja-
śniej i bezpieczniej, zarówno 
dla kierowców jak i pieszych. 
Wymiana starych opraw na 
nowe powinna potrwać do 
końca bieżącego roku. 

Łącznie inwestycja jest re-
alizowana aż na trzydziestu 
strzelińskich ulicach: Asnyka 
(5 szt. opraw), Bałuckiego 
(4), Borowska (21), Długosza 
(19), Gliniana (19), Grahama 
Bella (6), Kochanowskiego 
(3), Kolejowa (3), Kraszew-
skiego (9), Lubowskiego (2), 

Moniuszki (8), Nałkowskiej 
(3), Norwida (5), Okulickie-
go (12), Wrocławska (42), 
Oławska (56), Wolności (24), 
pl. 1-go Maja – Rondo (24), 
Ząbkowicka (40), Dzierżo-
niowska (35), Przedszkolna 
(6), Pułaskiego (9), Szybal-
skiego (10), Witosa (10), Za-

polskiej (3), Wojska Polskie-
go (97), Piłsudskiego (10), 
Źródlana (10), Kościelna 
(6), Krzepicka (27). To nie 
wszystko. Nowe oświetlenie 
zostanie zamontowane rów-
nież w sołectwach: Miko-
szowie (do baru prosiaczek) 
– 6 szt., Szczawinie przy ul. 

Granitowej (7), Borowskiej 
(11) i Lipowej (12), a także 
w Gębicach (4), Karszowie 
(4), Warkoczu (17), Białym 
Kościele przy ulicy Akacjo-
wej (10), Piotrowicach (23), 
Głębokiej (18).

Inwestycja przyniesie na-
szemu samorządowi bardzo 

wymierną oszczędność, po-
nieważ zużycie energii na po-
trzeby oświetlenia ulicznego 
spadnie o ok. 50 procent. Taki 
zabieg ma również pozytywny 
wpływ na środowisko, po-
nieważ ograniczona zostanie 
emisja dwutlenku węgla. 

Warto podkreślić, że za-
danie jest współfinansowa-
ne przez Unię Europejską 
w ramach Regionalnego Pro-
gramu Operacyjnego Woje-
wództwa Dolnośląskiego na 
lata 2014-2020 i realizowane 
w ramach projektu partner-
skiego z gminami: Wołów, 
Twardogóra, Żmigród, Mi-
licz, Środa Śląska, Prusice 
oraz Miastem Oława. 

Dodajmy, że wykonawcą 
zadania o wartości blisko 2 
mln zł jest firma SPIE Elbud 
Gdańsk, Kwota dofinanso-
wania całego projektu, po 
stronie Gminy Strzelin, wy-
niesie ponad 1 mln 512 tys. zł

RED
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OGŁOSZENIE
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla części miejscowości BIAŁY KOŚCIÓŁ 
(działka nr ewid. 155/5)

Na podstawie art. 17 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2022 r., poz. 503 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1, w związku z art. 46 pkt 1, art. 
54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego 
ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na śro-
dowisko (Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 ze zm.), zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską Strzelina 
uchwały:
 - Nr XXIV/322/20 z dnia 29 września 2020 r. o przystąpieniu do sporządzania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla części miejscowości BIAŁY KOŚCIÓŁ (dz. nr 
ewid. 155/5).

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu miejscowego oraz 
wnioski z zakresu ochrony środowiska. Wnioski należy składać na piśmie lub ustnie do pro-
tokołu w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin, oraz za po-
mocą środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich podpisem 
elektronicznym na adres: umig@strzelin.pl w terminie 21 dni od ukazania się niniejszego 
ogłoszenia. Wniosek powinien zawierać imię i nazwisko, nazwę oraz adres zamieszkania albo 
siedziby, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. Organem właści-
wym do rozpatrzenia wniosków jest Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin. 

Wnioski powinny zawierać także oświadczenie wnioskodawcy dotyczące przetwarzania i udo-
stępniania danych osobowych na potrzeby procedury sporządzenia miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego zgodnie z ustawą z dnia 24 maja 2018 r. o ochronie danych oso-
bowych (Dz. U. z 2019r. poz. 1781).

Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin

OGŁOSZENIE
o przystąpieniu do sporządzenia zmiany „Studium Uwarunkowań 

i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Strzelin” 
zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej Strzelina Nr XXIII/311/16 z dnia 

28.06.2016 r.

Na podstawie art. 11 pkt 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2022 r., poz. 503 ze zm.) oraz art. 39 ust. 1, w związku z art. 46 pkt 1, art. 54 
ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochro-
nie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
(Dz. U. z 2022 r. poz. 1029 ze zm.), zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miejską Strzelina uchwały:
- Nr XXIV/324/20 z dnia 29 września 2020 r. o przystąpieniu do sporządzania zmiany „Stu-
dium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Strze-
lin” zatwierdzonego uchwałą Rady Miejskiej Strzelina Nr XXIII/311/16 z dnia 28.06.2016 r.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionej zmiany Studium oraz wnioski 
z  zakresu ochrony środowiska. Wnioski należy składać na piśmie lub ustnie do protokołu 
w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, ul. Ząbkowicka 11, 57-100 Strzelin, oraz za pomocą 
środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania ich podpisem elektro-
nicznym na adres: umig@strzelin.pl w terminie 21 dni od ukazania się niniejszego ogłosze-
nia. Wniosek powinien zawierać imię i nazwisko, nazwę oraz adres zamieszkania albo siedziby, 
przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której dotyczy. Organem właściwym do roz-
patrzenia wniosków jest Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin. 

Wnioski powinny zawierać także oświadczenie wnioskodawcy dotyczące przetwarzania i udo-
stępniania danych osobowych na potrzeby procedury sporządzenia miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego zgodnie z ustawą z dnia 24 maja 2018 r. o ochronie danych oso-
bowych (Dz. U. z 2019r. poz. 1781).

Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin

Cenne rady o pozyskiwaniu środków 
Na początku grudnia w  strzelińskim magistracie odbyło się szkolenie dla 
organizacji pozarządowych, dotyczące pozyskiwania pieniędzy z  różnego 
rodzaju zewnętrznych programów. 

 Prowadzący szkolenie Artur Jakubiec przybliżył uczestnikom możliwości pozyskania środków m.in. z rządowego Programu Klub

Łącznie trafiło do nich nieco ponad 30 tys. zł

Kolejne pieniądze dla stowarzyszeń
Strzeliński samorząd stale wspiera stowarzyszenia działające na te-
renie naszej gminy. Niedawno środki otrzymało pięć podmiotów. 

Strzeliński Uniwersytet Dziecięcy uzyskał dofinansowanie, 10 tys. zł, na realizację 
zajęć i warsztatów dla dzieci i młodzieży w wieku od 5 do 13 lat. Są to m.in. zajęcia 
kreatywne, śpiew i muzyka, fotografowanie, robotyka, kulinaria, profilaktyka uzależ-
nień oraz wiele innych. Ponadto Strzeliński Uniwersytet Dziecięcy zorganizuje jedno-
dniowe wycieczki turystyczno-krajoznawcze oraz kulturalne. Zajęcia odbywają się co 
drugą sobotę w Publicznej Szkole Podstawowej nr 3 w Strzelinie. 

Strzelińskie Stowarzyszenie Trzeźwościowe Klub Abstynenta „Promienie” zreali-
zuje spotkanie integracyjne z twórczością środowisk abstynenckich oraz spotkanie 
opłatkowe. Na ten cel otrzymają 4 tys. zł. 

Uczniowski Klub Sportowy „Tygrysy” otrzymał  8 tys. zł na organizację ostatnich 
spotkań ligowych oraz organizację Świątecznego Turnieju Piłki Siatkowej. W turnieju 
mogą wziąć udział wszyscy sympatycy i miłośnicy piłki siatkowej. Zarówno mecze, 
jak i turniej odbędą się w sali Publicznej Szkole Podstawowej nr 3 w Strzelinie.

Stowarzyszenie Odnowy i Rozwoju Sołectwa Gościęcice zorganizowało spotkanie 
mikołajkowe dla dzieci w świetlicy. W trakcie spotkania odbyły się liczne gry i zabawy, 
wspólne ubieranie choinki, a także zabawa taneczna i poczęstunek. Poza spotkaniem 
mikołajkowym stowarzyszenie zorganizowało cykl spotkań profilaktycznych. W ra-
mach tego zadania stowarzyszenie pozyskało 2 200 zł. 

Terenowy Klub Sportowy „Granit Strzelin” otrzymał  6 400 zł na organizację tur-
nieju świątecznego. 

RED

Spotkanie, w którym uczestniczyli reprezentanci 
ponad 10. stowarzyszeń, zorganizowano z inicjaty-
wy Gminnej Rady Działalności Pożytku Publicz-
nego w Strzelinie. Szkolenie przeprowadził Artur 
Jakubiec, który na co dzień zajmuje się pozyski-
waniem funduszy zewnętrznych dla Gminy Ząb-
kowice Śląskie, a wcześniej przez wiele lat pozy-
skiwał środki m.in. dla Samorządu Województwa 
Dolnośląskiego. Prowadzący ma też bardzo bogate 
doświadczenie w zdobywaniu dofinansowań dla 
lokalnego stowarzyszenia Strzelińskiego Klubu 
Karate Kyokushin, którego jest założycielem i pre-
zesem. 

Artur Jakubiec przekazał słuchaczom szereg 
cennych rad i praktycznych wskazówek dotyczą-
cych rozpoczęcia „przygody” z pozyskiwaniem 

środków z innych źródeł niż budżet Gminy Strze-
lin. Podkreślił, aby się nie zniechęcać jeśli dany pro-
jekt nie zakończy się powodzeniem. Nie zabrakło 
też indywidualnych konsultacji, do których doszło 
już po oficjalnym zakończeniu szkolenia.

Podczas przeszło godzinnego spotkania pro-
wadzący przybliżył uczestnikom szkolenia m.in. 
możliwości pozyskania środków z rządowego Pro-
gramu Klub, a zainteresowane lokalne organizacje 
otrzymają wykaz programów, z których będą mo-
gły się ubiegać o dofinansowanie. 

Spotkanie ma mieć ciąg dalszy, bo przedstawi-
ciele organizacji zadeklarowali, że chętnie skorzy-
stają z bezinteresownego i fachowego wsparcia 
doświadczonego praktyka. 

RED
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Zapoznając się z zadania-
mi Straży Miejskiej możemy 
przeczytać, że jest ona for-
macją powołaną do ochrony 
porządku publicznego 
na terenie miasta i gminy 
Strzelin. Co to dokładnie 
znaczy?

- Wykonujemy wiele czyn-
ności, a wśród nich jest np. 
bezpieczeństwo ruchu dro-
gowego. Mamy uprawnie-
nia do kontroli niektórych 
elementów w tym zakresie. 
Najczęściej nasze kontrole 
dotyczą nieprawidłowego 
parkowania. Bardzo często 
kierowcy parkują zbyt blisko przejść dla pieszych lub wręcz 
na samych przejściach, co stwarza zagrożenie dla osób prze-
chodzących przez jezdnię. Jest to szczególnie 
niebezpieczne przy takiej aurze jak obecnie, 
gdzie mamy śliską nawierzchnię i ograniczo-
ną widoczność. Oprócz tego kontrolujemy 
w jaki sposób samochody zaparkowane są przy 
skrzyżowaniach tak, aby nie stały za blisko, 
gdyż ogranicza to widoczność innym kierow-
com. Kolejnym zadaniem, na które zwracamy 
szczególną uwagę, jest kontrola punktów skła-
dowania odpadów. W przypadku stwierdzenia 
zanieczyszczeń, informujemy zarządcę lub Wy-
dział Ochrony Środowiska, w zależności, kto 
odpowiada za dany teren. Sprawdzamy, czym 
mieszkańcy palą w piecach. Kontrolujemy po-
rządek w mieście i gminie, m.in. sprawdzamy 
parki, skwery, place zabaw. Wykonujemy rów-
nież działania kontrolne na terenie miasta pod 
kątem utrzymania porządku. Otrzymujemy 
dużo zgłoszeń dotyczących zwierząt. Najczę-
ściej chodzi o bezpańskie psy. W przypadku 
innych zwierząt, np. dzikich, kontaktujemy się 
z odpowiednią instytucją, z którą gmina ma 
podpisaną umowę, aby zaopiekowała się nimi. 
Zabezpieczamy także imprezy, które odbywają 
się na terenie gminy, przy współpracy z policją 
i strażą pożarną. 

Jak dużo interwencji podejmujecie?
- W tym roku wykonaliśmy 1132. interwencje, 

z czego 645 stanowiły wykroczenia (stan na 7 
grudnia – red.). Dotyczyły m.in. spożywania al-
koholu w miejscu publicznym, zanieczyszczenia 
drogi, nieprzestrzegania przepisów ruchu drogo-
wego, zaśmiecania, spalania odpadów. W zdecy-
dowanej większości wobec sprawców wykroczeń 
stosowane były pouczenia. Kilkanaście procent 
stanowiły mandaty karne, wymierzane general-
nie w najniższej wysokości. W kilku przypadkach 
wnioski kierowano do sądu, który za każdym ra-
zem przychylał się do nich. Strzelińscy strażnicy miejscy w bieżącym roku interweniowali ponad 1100 razy

Komendantem Straży Miejskiej w Strzelinie jest 
Ireneusz Kuropka

Od początku grudnia 
gospodarstwa domowe, 
w których główne źródło 
ogrzewania jest zasila-
ne energią elektryczną 
mogą składać wnioski 
o dodatek elektryczny. 
Świadczenie ma być wy-
płacone najpóźniej do 31 
marca 2023 r., a wyniesie 
1000 zł lub 1500 zł.

Gminny Ośrodek Pomo-
cy społecznej w Strzelinie od 
1 grudnia 2022 r. przyjmuje 
wnioski o dodatek elektrycz-
ny. Przypomnijmy, że przy-
sługuje on gospodarstwom 
domowym, w których głów-
ne źródło ogrzewania jest 

Złóż wniosek... Komu przysługuje dodatek elektryczny?
zasilane energią elektryczną,  
a źródło to zostało zgłoszo-
ne lub wpisane do Centralnej 
Ewidencji Emisyjności Bu-
dynków do 11 sierpnia 2022 
r. Data późniejsza może wy-
stąpić tylko w przypadku, gdy 
główne źródło ogrzewania 
jest zgłaszane po raz pierw-
szy. W praktyce ten warunek 
spełnią na przykład osoby, 
które ukończyły budowę 
domu po 11 sierpnia 2022 
r. i dokonają zgłoszenia do 
CEEB pompy ciepła, pieca 
czy bojlerów lub po 11 sierp-
nia 2022 r. zakupili i zmienili 
źródło ogrzewania, które 
zgłosili do CEEB, pod wa-

runkiem, że wcześniej nie 
otrzymali dodatku na inne 
źródło ogrzewania.

Zgodnie z zapisami usta-
wy obowiązuje zasada, że 
na wskazany adres można 
przyznać jeden dodatek do 
prądu, bez względu na to 
ile gospodarstw domowych 
– rodzin (jednoosobowych 
lub wieloosobowych) miesz-
ka pod wskazanym adresem. 
Wyjątkiem od tej reguły jest 
przypadek, gdy gospodar-
stwa domowe mieszkające 
pod jednym adresem, po-
siadające oddzielne źródło 
ogrzewania lub współdzie-
lone źródło ciepła, mają 

odrębne lokale i w terminie 
do 1 lutego 2023 r. nie jest 
możliwe ustalenie odrębne-
go adresu miejsca zamiesz-
kania dla poszczególnych 
gospodarstw domowych. 
Trzeba również wspomnieć, 
że właściciele domów, któ-
rzy zainwestowali w foto-
woltaikę nie dostaną dodat-
ku elektrycznego, nawet jeśli 
mają również pompę ciepła. 
W ustawie wyraźnie podkre-
ślono, że jeśli gospodarstwo 
domowe korzysta z energii 
elektrycznej wytwarzanej 
z mikroinstalacji fotowolta-
icznej, dodatek elektryczny 
nie przysługuje.

Dodatek elektryczny nie 
przysługuje również gospo-
darstwom domowym obję-
tym pozytywnie rozpatrzo-
nym wnioskiem o wypłatę 
dodatku węglowego lub do-
datku do innych źródeł 
ciepła, jak pellet, gaz LPG, 
drewno czy olej opałowy 

Dodatek elektryczny wypła-
cany będzie do 31 marca 2023 
r. Jest to świadczenie jednora-
zowe i wynosi, w zależności od 
zużycia energii (w tym samym 
miejscu zamieszkania): 1000 
złotych, w przypadku zużycia 
energii elektrycznej w 2021 
roku na poziomie maksy-
malnie 5MWh; 1500 złotych, 

w przypadku zużycia energii 
elektrycznej w 2021 roku prze-
kraczającym 5MWh.

Aby uzyskać dodatek w pod-
wyższonej kwocie, do wniosku 
należy dołączyć rozliczenie 
roczne potwierdzające zużycie 
energii elektrycznej w 2021 r. 
przekraczające 5MWh.

Wnioski o dodatek można 
składać w siedzibie Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Strzelinie, przy ul. Kamien-
nej 1, codziennie od ponie-
działku do piątku w godzinach 
od 8:00 do 15:30. 

Termin składania wniosków 
upływa z 1 lutego 2023 r. 

RED

Tysiąc interwencji, a ponad połowa to wykroczenia 

Trafiają się „dyskutanci”, ale 
padają też słowa wdzięczności

Jak wygląda codzienna praca strażnika miejskiego? Czy funkcjonariusze spotykają się często z opo-
rem ze strony osób kontrolowanych? Za co mieszkańcy są wdzięczni strażnikom? - Na te i wiele in-
nych pytań odpowiedzi udzielił komendant Straży Miejskiej w Strzelinie Ireneusz Kuropka. 

A jak wygląda dzień pracy strażnika miejskiego?
- Strażnicy pracują na dwie zmiany – od godz. 6:45 do 14:45 

oraz od 13:00 do 21:00. Obecnie jest 11. 
pracowników. Na początku każdego dnia 
mamy zawsze krótką odprawę dotyczącą 
działań, które będą wykonywane i przystę-
pujemy do pracy. Oczywiście, oprócz za-
dań przydzielonych, kierujemy też patrole 
do zgłoszeń otrzymywanych od miesz-
kańców. Strażnicy podejmują interwencje 
także z własnej inicjatywy, na podstawie 
zaobserwowanej sytuacji w trakcie patrolu. 
Z takich interwencji jest zawsze sporządza-
ny raport. 

Czy strażnicy często spotykają się z opo-
rem ze strony osób kontrolowanych?

- Podczas kontroli dotyczących niele-
galnego spalania rzeczy np. odzieży czy 

przewodów, ludzie lubią pole-
mizować ze strażnikami. Ta-
kimi „dyskutantami” są rów-
nież często kierowcy, wobec 
których strażnicy podejmują 
czynności. Kierujący próbują 
odmówić podania dokumen-
tów, jednak w takim przypadku 
wzywana jest policja, a w przy-
padku odmowy przyjęcia man-
datu, sprawa kierowana jest do 
sądu.

Czyli praca strażnika 
miejskiego to tylko kontrola 
i mandaty?

- Tak nie jest. Patrolując uli-
ce, codziennie informujemy zarządców nieruchomości o niepra-
widłowościach i są one po prostu usuwane, bez nakładania kar. 
Ze względu na duże natężenie ruchu częstymi wykroczeniami są 
te związane z przepisami ruchu drogowego, ale duża część tych 
interwencji kończy się na pouczeniu. Poza tym systematyczne po-
dejmowanie czynności wobec kierowców w danym rejonie prze-
kłada się na zwiększenie bezpieczeństwa i poprawę stosowania 
się do przepisów. Także wszyscy uczestnicy ruchu są zadowoleni, 
a my nie musimy nakładać mandatów. Działania związane z nie-
właściwie składowanymi odpadami też dają dużo satysfakcji, kie-
dy widzimy, że są one usuwane. 

A czy kontrole spotykają się także z pozytywnym odzewem?
- Oczywiście. Jako przykład mogę podać sytuacje, w któ-

rych kierowcy zatrzymywali pojazdy na przystankach Strzeliń-
skiej Komunikacji Publicznej. Patrole interweniujące w tych 
sprawach, często spotykały się z przychylną reakcją zarówno 
kierowców autobusów, jak i pasażerów. Otrzymujemy rów-
nież zgłoszenia dotyczące wykroczeń z zakresu ruchu drogo-

wego, czy nieprawidłowego palenia w piecach 
i mieszkańcy są zadowoleni, że podejmujemy 
rzeczywiste interwencje w takich przypadkach. 
Z nietypowych spraw podam, iż na prośbę na-
szej ambasady w Wiedniu odszukaliśmy osobę, 
która zgubiła w Austrii wartościowe przed-
mioty. Była pozytywnie zaskoczona naszą 
wizytą, nie spodziewała się odzyskać zguby. 
Strażnicy udzielili również pierwszej pomocy 
ofierze wypadku w Nowojowicach, gdzie kie-
rowca stracił panowanie nad pojazdem i ude-
rzył w budynek mieszkalny.

Dziękuję za rozmowę
- Również dziękuję. Korzystając z okazji 

chciałbym złożyć mieszkańcom miasta i gminy 
Strzelin serdeczne życzenia z okazji zbliżają-
cych się Świąt Bożego Narodzenia. Niech ten 
czas będzie przepełniony spokojem, miłością 
i wzajemną życzliwością. 

Rozmawiał Bartosz Ślusarz
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Najgorzej było na drodze 
krajowej 39 od strony Wiązo-
wa. Jadąca w kierunku ronda 
długa kawalkada tirów sięgała 
momentami sąsiednich miej-
scowości - Biedrzychowa, 
a nawet Głębokiej. Miasto na 
kilka godzin zostało niemal 

Po raz kolejny, po wytyczeniu objazdu z autostrady A4, nasze miasto zostało zakorkowane głównie przez samochody ciężarowe (zdjęcie z kamery monitoringu miejskiego)

Nowoczesna i funkcjonalna 

ZWiK w nowej internetowej odsłonie
Na początku grudnia ruszyła nowa odsłona strony internetowej Zakładu 
Wodociągów i  Kanalizacji w  Strzelinie. Podjęto starania, aby odświeżona 
witryna (www.zwikstrzelin.pl) była przyjazna, nowoczesna, intuicyjna, 
a przede wszystkim - funkcjonalna. 

Serwis jest zaprojektowany w taki sposób, aby działała na każdym urządzeniu począwszy od tabletu, telefonu 
aż po komputer stacjonarny. W ten sposób wszelkie informacje wyświetlają się w zoptymalizowany sposób. 
Serwis posiada także udogodnienia dla osób słabowidzących. Informacje, które są prezentowane w poszcze-
gólnych zakładkach oraz sposób ich przedstawiania mają ułatwić dostęp do wiadomości, które interesują 
dotychczasowych jak i przyszłych klientów zakładu. 

Niebawem zostanie uruchomione również Internetowe Biuro Obsługi Klienta (w skrócie: IBOK). Jest 
to platforma internetowa, która ma ułatwić i usprawnić kontakt ze spółką. Rozwiązanie to umożliwia 
m.in. w prosty i wygodny sposób kontrolowanie należności za usługi dostawy wody  lub odprowadzania 
ścieków (data wystawienia faktury i termin płatności, historia rachunków, aktualny stan konta); podanie 
stanu wodomierza i sprawdzenie odczytów w ciągu ostatnich 6. lat; aktywację usługi ePowiadomienia – 
otrzymywanie drogą email lub sms. 

RED

Sprzedaż węgla przebiega 
płynnie i sprawnie

Od 6. grudnia do godzin południowych, 19. grudnia już 313. mieszkańców 
zakupiło od Gminy Strzelin  węgiel w preferencyjnej cenie. Łącznie, za pośred-
nictwem lokalnych składów opału sprzedano 
445.5 ton orzecha i groszku.

Sprzedaż odbywa się płynnie, w miarę 
kolejnych dostaw, a mieszkańcy kupują opał 
na 4. lokalnych składach, z którymi gmina 
podpisała umowę na świadczenie usług 
dystrybucji. Warto podkreślić, że tempo 
sprzedaży jest uzależnione przede wszyst-
kim od częstotliwości docierania do naszej gminy kolejnych transportów 
opału. Dodajmy, że na nasze składy jak dotąd trafia wyłącznie węgiel z pol-
skich kopalni, dostarczany przez Polską Grupę Górniczą.

Przypominamy, że wnioski realizowane są zgodnie z kolejnością ich 
wpływu do Urzędu Miasta i Gminy Strzelin, a mieszkańcy są informowani 
telefonicznie o możliwości zakupu opału.

RED

Obwodnica Strzelina pilnie potrzebna Tiry sparaliżowały miastoJeden z  listopadowych dni po raz kolejny 
pokazał, że budowa obwodnicy Strzelina to 
jedna z najpilniejszych i najbardziej palących 
potrzeb w  naszym regionie. Zdarzenia dro-
gowe, do którego doszło na autostradzie A4 
i  poprowadzenie objazdu właśnie przez na-
sze miasto sprawiło, że w ciągu kilku godzin 
przetoczyło się u nas tysiące „nadliczbowych” 
pojazdów ciężarowych.

kompletnie zakorkowane, 
a tysiące przemieszczających 
się w żółwim tempie cięża-
rówek na pewno nie popra-
wiło jakości powietrza. Takie 
sytuacje, do których w na-
szym mieście dochodzi coraz 
częściej, sprawiają, że temat 

budowy ok. 12-kilometrowej 
obwodnicy Strzelina powra-
ca jak bumerang. Lokalni sa-
morządowcy od lat zabiegają 
i apelują u władz centralnych 
o taką inwestycję, ale zada-
nie znalazło się jedynie na 
liście rezerwowej rządowego 
„Programu budowy 100. ob-
wodnic na lata 2020-2030". 
- Program był budowany 
w oparciu o badania na-
tężenia ruchu w poszcze-
gólnych miastach w 2015 r. 
Wtedy przez nasze miasto 
przejeżdżało dziennie po-
wyżej 30 tysięcy samocho-
dów, w tym 3 tysiące tirów. 

Kolejne badanie natężenia 
ruchu z 2020 r. wykazały, 
że przez Strzelin przejeż-
dża 18% więcej aut, w tym 
samochodów ciężarowych 
z naczepami, czyli jest to 
już ponad 36 tysięcy po-
jazdów. Analizując dane 
z programu budowy ob-
wodnic można zaobserwo-
wać, że w wielu miejscowo-
ściach na Dolnym Śląsku, 
w których planowane do 
realizacji są obwodnice ten 
ruch zmalał, a w Strzelinie 
wzrósł – zauważa burmistrz 
Dorota Pawnuk. Podkreśl-
my, że budowa obwodnicy, 

na którą niecierpliwie czeka-
ją mieszkańcy miasta i gminy 
Strzelin oraz powiatu strze-
lińskiego, to zadanie naszego 
państwa. I to od władz cen-
tralnych zależy również decy-
zja o realizacji inwestycji. 

Planowana korekta przecią-
żonego strzelińskiego ronda 
nieco poprawi przejezdność 
przez centrum miasta, ale na 
pewno nie rozwiąże kom-
pleksowo problemu korku-
jącego się Strzelina. Będzie 
to jedynie doraźne rozwiąza-
nie mogące nieco złagodzić 
uciążliwości komunikacyj-
ne, z którymi borykają się 

mieszkańcy i kierowcy. 
Warto podkreślić, że rów-

nież na co dzień, kiedy przez 
Strzelin nie są prowadzo-
ne objazdy z A4, przejazd 
przez zakorkowane miasto 
jest bardzo utrudniony. Dla-
tego budowa obwodnicy jest 
jedynym i skutecznym roz-
wiązaniem, a efektem takiej 
inwestycji byłoby nie tylko ra-
dykalne zmniejszenie natęże-
nia ruchu drogowego, ale też 
poprawa jakości powietrza 
i zmniejszenie zużycia lokal-
nej infrastruktury drogowej.

RED
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Niedawno burmistrz 
Dorota Pawnuk od-
wiedziła 100-letniego 
mieszkańca naszej 
gminy - Stanisława 
Kubsia, a ta wizyta 
stała się dla nas niepo-
wtarzalną okazją do 
zaprezentowania bar-
dzo ciekawej historii 
życia jednego z na-
szych powojennych 
pionierów.

Szefowa naszej gminy zło-
żyła jubilatowi najlepsze ży-
czenia i gratulacje. Mieszkaniec 
Gościęcic przebywa obecnie 
w henrykowskim Domu Opie-
ki św. Jadwigi Śląskiej, prowa-
dzonym przez Caritas Archi-
diecezji Wrocławskiej. I ma 
tam naprawdę świetną i bardzo 
troskliwą opiekę.

Pomimo sędziwego wieku 
jest pogodny i skory do żar-
tów, a jeszcze całkiem nie-
dawno nie odmawiał sobie 
przyjemności wypicia kielisz-
ka wina. Dodajmy, że w tej 
sympatycznej wizycie Doro-
cie Pawnuk towarzyszyła cór-
ka jubilata - Anna Jankowska, 
szefowa KGW Gościęcice, 
która wspomina, że jej tato 
zawsze lubił się bawić, tań-
czyć i śpiewać.

Pan Stanisław urodził się 
26 listopada 1922 r. w wiel-
kopolskiej miejscowości Je-
ziórko. Miał 2 siostry oraz 
4 braci. Jako najstarszy z ro-
dzeństwa musiał wspierać ro-
dziców swoją pracą. Jeszcze 
przed wojną pracował u nie-
mieckiego właściciela duże-
go gospodarstwa, gdzie miał 
za zadanie codzienne, dwu-
krotne wydojenie 16 krów 
i zapewnienie czystości całej 
obory. I w tym miejscu odda-
jemy głos Annie Jankowskiej, 
która bardzo barwnie opo-
wiedziała nam historię swo-
jego Taty – przedstawiciela 
pierwszych powojennych 
pionierów ziemi strzelińskiej.

 
Wojna to był bardzo ciężki 

czas dla wielodzietnej rodziny, 
ale tato opowiadał, że w tym 
niemieckim gospodarstwie, mimo 
okrutnie ciężkiej pracy nigdy nie 
był głodny i często dostawał cia-
sto. I tak było do końca wojny. 
Potem został wcielony do woj-
ska i po przeszkoleniu w Byd-
goszczy wysłano go na wschod-
nie tereny Polski, gdzie walczył 
z bandami Ukraińskiej Po-
wstańczej Armii. Potem wrócił 
do domu, ale nie widząc tam 
widoków na przyszłość przyje-
chał z kolegami tutaj na Dolny 

Historia pioniera Pan Stanisław skończył 100 lat!

Śląsk. Oczywiście po drodze 
odwiedzał wiele miejsc, gdzie 
zatrudniał się za nocleg i jedze-
nie do różnyc prac. Trochę pra-
cował w cukrowni, ale ponie-
waż pochodził ze wsi, to i na 
wieś go ciągnęło. I tak trafił do 
Gościęcic, gdzie dostał od ów-
czesnego sołtysa pokój w domu, 
przy jednym z większych go-
spodarstw. Od razu najął się 
do pracy w tym gospodarstwie, 
za wikt i opierunek.  Gospo-
darstwo, w którym pracował 
prowadziła rodzina pań-
stwa Bokłów - repatriantów 
z Brzuchowic k'Lwowa. I tam 
własnie poznał moją mamę 
Krystynę. Wkrótce wziął ją 
za żonę, bo była najładniej-
sza i najbardziej pracowita. 
Po urodzeniu najstarszej córki 
Zosi, chcąc pójść na swoje tato 
postarał się o domek, którego 
nikt nie chciał, bo wszystko 
w nim rozkradziono. W tym 
domu obecnie nadal miesz-
kam, jako najmłodsze dziec-
ko, a moi rodzice mieli jeszcze 
czworo dzieci. Zosię, Janusza, 
Adama i Ewę.

Z pomocą rodziny i sąsia-
dów tato jakoś pomału wszyst-
ko naprawiał, tym bardziej, 

że było malutkie dziecko. 
Pierwsze miesiące były bardzo 
ciężkie, ale tato szybko przygo-
tował kawałek poletka, gdzie 
mama siała warzywa, a kro-
wa, którą dostali jako wiano 
dawała im mleko. Tato był 
bardzo zaradny i pracowity. 
Wiele już umiał i szybko się 
uczył. W domu zrobił wszyst-
ko, by żyło im się z mama 
i dzieckiem jak najlepiej. Nie 
było jeszcze prądu, więc wie-
czory spędzano przy lampie 
naftowej, nie było pralki, więc 
pranie w miskach na tarce, nie 
było studni, więc noszenie wody 
z wioski wiadrami. Nietrudno 
się domyślić, że życie wówczas 
było bardzo ciężkie i trudne. 
Zanim pola zaczęły rodzić plo-
ny a zwierzęta się rozmnażać 
często brakowało porządnego 
jedzenia. 

Jeszcze kilka lat po woj-
nie moi rodzice najmowali się 
do odgruzowywania rynku 
w Strzelinie, ładowali na kon-
ny wóz kostki granitowe i wo-
zili do wagonów, które podobno 
jechały do Warszawy, do odbu-
dowy stolicy. Wozili też wozem 
buraki do cukrowni i dzię-
ki temu jakoś wiązali koniec 

z końcem. Oboje z mamą mieli 
też kawałek pola, na którm 
uprawiali ziemniaki, warzy-
wa, zboże dla kur, buraki dla 
krowy, na łąkach robili sia-
no. Dzieci rosły, a z nimi też 
problemy. Dlatego gdy tylko 
chłopcy byli na tyle duzi po-
magali tacie w gospodarstwie, 
a dziewczyny mamie w domu. 
W miedzyczasie tato wyuczył 
się zawodu murarz-malarz 
i brał zlecenia, a moi bracia 
poszli w jego ślady. Przez co 
życie stawało się coraz łatwiej-
sze. Podobno nie ma w naszej 
wsi domu, w którym czegoś by 
Kubsie nie robili.

Mieliśmy małe gospodar-
stwo, ale nie brakowało nam 
jedzenia. Chociaż tato opowia-
dał często, że były ciężkie lata, 
ciężkie zimy, choroby dzieci. 
Wiadomo po wojnie trzeba było 
odbudowywać wszystko, szpita-
le, przemysł, domy. Zimą dom 
był ogrzewany trociniakiem 
a potem już zdun postawił 
kaflowy piec. Tato był jednym 
z pierwszych ludzi , którzy 
u nas zakładali sady na tzw 
kontraktację. Sam posadził 
1 ha śliw, czereśni, jabłoni, 
grusz, wiśni. Zanim drzewa 

zaczęły rodzić miedzy nimi 
posadził porzeczki, agrest, tru-
skawki. Cała rodzina miała 
co robić, ale dzięki temu były 
pieniądze. Z biegiem lat życie 
stawało się lżejsze, tato kupił 
motor, jeździł nim do pracy, 
do Krzepic, gdzie był strażni-
kiem w bażanciarni. Z sadu 
część owoców sprzedawaliśmy 
do strzelińskiego zakładu pro-
dukującego konserwy, a część 
tato woził na targ wozem od 
teściów. Po latach kupił sobie 
wóz i konia. Przez wiele lat 
tym wozem wozili moi rodzice 
owoce do Brzegu lub do Oławy. 
Wstawali o 4 rano, a o 10 byli 
już z powrotem. Pieniądze były 
potrzebne również do spłaty 
domu, który kupili rodzice po 
ślubie. Po latach tato przyjął 
się również do pracy jako sani-
tariusz w strzelińskim pogoto-
wiu ratunkowym. I tam docze-
kał emerytury. Będąc emerytem 
i po rezygnacji z ciężkiej i coraz 
mniej opłacalnej pracy w polu, 
zajął się uprawą ogródka, hodo-
wał mnóstwo kwiatów w domu, 
podróżował z mamą do rodzi-
ny, cieszył się wnukami. Oboje 
z mamą doczekali się 13 wnu-
cząt i 9 prawnuków. Po śmierci 
mojej mamy w 2009 roku tato 

został w swoim domku, któ-
ry przed laty sam wyszykował 
jako spokojny azyl na starość, 
ale gdy zaczął troszkę chorować 
zamieszkał ze mną.

W 2017 roku zamieszkał 
na własne życzenie w Hen-
rykowie, dzięki czemu dostał 
całodobową opiekę i co naj-
ważniejsze towarzystwo w po-
dobnym wieku. W domu, gdy 
wszyscy poszli do pracy i szkół 
zostawał sam a opiekunka, 
która przychodziła codziennie 
na 2 godziny to już nie wystar-
czało. Tato całe życie był po-
godnym, wesołym człowiekiem. 
Oboje z mamą bardzo ciężko 
pracowali, ale tez lubili się ba-
wić. W naszym domu często się 
śpiewało. Ponieważ oboje ro-
dzice mieli liczne rodziny czę-
sto bywali u nas goście. Jeszcze 
w ubiegłym roku tato rozwią-
zywał krzyżówki, czytał ga-
zety, posługiwał się telefonem. 
Niestety organizm człowieka 
nie daje rady i po kilku za-
biegach podupadł na zdrowiu, 
pamięć nie ta, słuch zawodzi. 
Ale bywają dni, że wiele sobie 
przypomina.

RED

Stanisław Kubś

Jubilat z córką Anną i burmistrz Dorotą Pawnuk
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STRZELIN DLA ŚRODOWISKA

Pod koniec listopada 
w strzelińskim magistracie 
odbyło się bezpłatne szko-
lenie pt. „Bezpieczny Se-
nior”. Spotkanie zostało 
zorganizowane przez Gminę 
Strzelin we współpracy ze 
Stowarzyszeniem Aglome-
racja Wrocławska, Fundacją 
Przyszłość Pokoleń. Part- Podczas szkolenia seniorzy uzyskali bardzo cenne informacje m.in. o prawie spadkowym, 

a także prawach konsumenta

Jak obyczaj każe stary, według przodków naszej wiary, 
My składamy Wam życzenia w dniu Bożego Narodzenia, 

Niech ta gwiazdka betlejemska, co przyświeca nam o zmroku,
doprowadzi Was do szczęścia w nadchodzącym Nowym Roku.

Zdrowych, spokojnych i pełnych 
rodzinnego ciepła świąt 
Narodzenia Pańskiego 

oraz wszelkiej pomyślności 
w Nowym Roku 

życzą
Strzelińska Rada Seniorów i Polski Związek 

Emerytów, Rencistów i Inwalidów w Strzelinie

MŁODZI RADNI WYBRALI LOGO
W czwartek, 24 listopada w strzelińskim magistracie odbyła się II sesja Młodzieżowej Rady 

Gminy Strzelin. Oprócz radnych, w spotkaniu wzięła udział Ewa Grondys – koordynatorka 
prac rady, a gminę reprezentował sekretarz Kazimierz Nahajło. Na początku przedstawiono 
porządek obrad i przyjęto protokół z poprzednich. Następnie ślubowanie złożyła radna 
Wiktoria Malinowska, która w późniejszym głosowaniu została wybrana protokolantką rady. 
Po przedstawieniu informacji bieżących radni przeszli do głosowań.

Pierwsze z nich dotyczyło podjęcia uchwały w sprawie logo MRG. Radni wybierali jeden 
spośród czterech projektów. Następnie zajęto się harmonogramem uroczystości, w których 
MRG zamierza uczestniczyć. Dalej wybrano protokolanta, a także opiekuna profilu MRG 
na facebooku. W trakcie obrad została zwołana kolejna sesja, podczas której radni wybiorą 
nowego przewodniczącego MRG (obecny zrezygnował z powodu nadmiaru obowiązków).

RED W listopadzie odbyło się drugie posiedzenie Młodzieżowej Rady Gminy Strzelin

Produkt trafił do kolejnej lokalnej firmy

Ekologiczne torby w rękach Burboil  
W tegorocznej edycji akcji „Strzelin dla Środowiska” uczestniczyło osiem firm z gminy Strzelin, a efektem było 

wykonanie 2500 toreb. Na początku grudnia do kolejnego partnera, lokalnej firmy „Burboil” trafiła partia ekolo-
gicznych toreb. Odebrał je w strzelińskim magistracie reprezentant przedsiębiorstwa Bartosz Bocheński. 

Przypomnijmy, że w ramach tej inicjatywy Gmina Strzelin wspólnie z lokalnymi przedsiębiorstwami przygoto-
wuje dla mieszkańców bezpłatne torby ekolo-
giczne. Celem akcji jest zachęcenie mieszkań-
ców do rezygnacji z jednorazowych toreb ze 
sztucznych tworzyw na rzecz tych wielokrot-
nego użytku.

Dodajmy, że w IV edycji akcji uczestniczyli: 
Shankarpack Poland, Xylem Watermark – Lo-
wara Vogel Polska, Antolin Silesia, Stacja Paliw 
Burboil, Sievert Polska, Gospodarczy Bank 
Spółdzielczy w Strzelinie, Iungo oraz Stihl. 

Podsumowując wszystkie dotychczasowe 
edycje akcji „Strzelin dla Środowiska”, war-
to podkreślić, że wspólnie z Gminą Strzelin 
wzięło w nich udział łącznie 19 przedsię-
biorstw i wykonano ponad 16 tys. toreb. 

RED

Ułatwią prawidłową segregację 
Niedawno Gmina Strzelin odebrała wiaty śmietnikowe, wykonane przez 

Spółdzielnię Mieszkaniową Lokatorsko - Własnościową oraz wspólnoty 
mieszkaniowe w ramach przyznanej dotacji „Czyste podwórko”. Bez wąt-
pienia przyczynią się one do poprawy wizerunku miasta, a mieszkańcom 
ułatwią prawidłową segregację odpadów. Przypomnijmy, że program został 
uruchomiony 4 lata temu i od tamtej pory z pomocą strzelińskiego samorzą-
du wybudowano 24 wiaty. Wnioskodawcy otrzymują dotację 5000 zł.

Nowe wiaty zamontowano przy ulicach: Podwale (przeznaczone dla miesz-
kańców budynków nr 5-15), Jana Pawła II (11-17), Pocztowa (6-14), Sikorskie-
go (13), Kościuszki (23, 25, 27, 29 i 31), Wojska Polskiego (1A i 1C).

RED

 Weronika Banaszczyk z zarządu wspólnoty mieszkaniowej przy ul. Sikorskiego 13 w Strzelinie jest zadowo-
lona, że przy bloku stanęła wiata śmietnikowa

 Burmistrz Strzelina Dorota Pawnuk przekazała ekologiczne torby przedstawicielowi firmy Burboil 
Bartoszowi Bocheńskiemu

Seniorzy uzyskali wiele 
cennych informacji  Szkolenie i darmowe porady prawne

nerem akcji była Okręgo-
wa Izba Radców Prawnych 
we Wrocławiu. Zebranych 
przywitał sekretarz gminy 
Kazimierz Nahajło. Szkole-
nie, składające się z dwóch 
części, prowadziła radca 
prawny Marta Pabirowska. 
W pierwszej, dwugodzinnej 
prowadząca opowiedziała 

o prawie spadkowym (ro-
dzaje dziedziczenia, pra-
wa spadkobierców, porady 
w zakresie tworzenia testa-
mentów), a także o oszu-
stwach, celowym doprowa-
dzaniu do nierozsądnego 
rozporządzania majątkiem, 
prawach konsumenta oraz 
sprawach życia codzienne-

go (np. co zrobić w przy-
padku zgubionego dowodu 
osobistego).

W drugiej części radca 
prawny miała 4-godzinny 
dyżur, w trakcie którego 
seniorzy mogli zadawać py-
tania, odbyć indywidualne 
konsultacje, uzyskać darmo-
we porady prawne.

RED

WKROCZYLI W DOROSŁOŚĆ
W środę, 7 grudnia w sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrodka Kultury od-

była się uroczysta osiemnastka młodzieży urodzonej w 2004 roku. Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk wraz z sekretarzem gminy Kazimierzem 
Nahajło wręczyli tegorocznym jubilatom pamiątkowe prezenty, a szefowa gminy 
dodatkowo złożyła 
wszystkim życzenia. 
Po części oficjalnej 
na scenie pojawił się 
zespół Grand Blue, 
a następnie Dogtruck, 
którzy zadbali o opra-
wę artystyczną. Tuż 
po koncertach w holu 
Strzelińskiego Ośrod-
ka Kultury przygoto-
wano tort dla zapro-
szonych jubilatów.

RED Uroczysta osiemnastka młodzieży urodzonej w 2004 roku odbyła się w Strzelińskim 
Ośrodku Kultury
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Hodowcy gołębi zakoń-
czyli niedawno sezon. 
Łącznie przeprowadzono 
20 lotów. Gołębie prze-
mierzały od 100 do po-
nad 700 km, a  niektóre 
rywalizowały na dystan-
sie ponad 1000. km. Ho-
dowcy, których gołębie 
zdobyły największą ilość 
punktów sezonie, otrzy-
mali dyplomy i  pokaźne 
statuetki. 

W sobotę, 3 grudnia w sali 
przy remizie strażackiej w Ku-
ropatniku odbyło się podsu-
mowanie sezonu lotowego 
strzelińskiego oddziału Pol-
skiego Związku Hodowców 
Gołębi Pocztowych. Podkreśl-
my, że oddział liczy około 
100. hodowców skupionych 
w trzech sekcjach: Strzelin, 
Miechowice Oławskie i Hen-
ryków. Jak podaje prezes 
oddziału Arkadiusz Kurek 
w minionym sezonie odby-
ło się 14 lotów gołębi doro-
słych, które przeprowadzono 
od maja do lipca. Każdy  nich 
ma określoną klasę, która jest 
wyznaczana na podstawie 
długości trasy – A (100-300 

 Strzeliński oddział Polskiego Związku 
Hodowców Gołębi Pocztowych liczy 
około 100. hodowców

Adam Kornaga wywalczył aż 11 tytułów w minionym sezonie lotowym

W czwartek, 1 grudnia 
w sali widowiskowej Strze-
lińskiego Ośrodka Kultury 
odbył się dzień wolonta-
riusza. To święto wyjąt-
kowe, a w jednym czasie 
w świątyni strzelińskiej 

Podziękowano ludziom dobrego serca, którzy wolny czas poświęcają na rzecz pomocy potrzebującym

Prędkość, z którą poruszają się 
po niebie przekracza 100 km/h Przeleciały setki kilometrów 

km), B (powyżej 300 km), C 
(powyżej 500 km) i maraton 
(powyżej 700 km). Ponadto 
dla zainteresowanych były or-
ganizowane również loty tzw. 
supermaratony, w których 
gołębie miały do pokonania 
ponad 1000 km, a wypusz-
czano je z Belgii i Holandii. 
Z kolei w przypadku mło-
dych gołębi zorganizowano 6 
lotów konkursowych w sierp-

niu i we wrześniu na odległo-
ści od 100 do ponad 300 km. 

W momencie wypuszcze-
nia gołębi z ustalonego miej-
sca zbiórki czas odmierza 
zegar. Punkty zbierają te, któ-
re najszybciej wrócą do do-
mów. Co ciekawe, prędkość 
rozwijana przez ptaki osiąga 
czasami ponad 100 km/h. 
Hodowcy walczący o mi-
strzostwo zdobywają punkty 

z każdego lotu w sezonie, 
a suma wszystkich decyduje 
o zwycięstwie. Łącznie ry-
walizowano w 15. konkuren-
cjach. Najlepszym wynikiem 
może pochwalić się Adam 
Kornaga, który wywalczył 
aż 11 tytułów (m.in. Mistrz 
Oddziału w Generalnym 
Mistrzostwie Polski). Na-
stępnym laureatem był Jacek 
Skrzypczyk, który uzyskał aż 

7 tytułów, w tym m.in. Super 
Mistrz Oddziału. Następny 
uplasował się Dawid Wal-
czak zdobywając również 7 
tytułów, m.in. Mistrz Kat. A, 
Vice-Mistrz kat. M. 

Wśród nagrodzonych 
znaleźli się także: Zbigniew 
Mróz, Paweł Skrzypczyk, 
Paweł Ostafiński, Arkadiusz 
Kurek, Krystian i Mariusz 
Kostrzewa, Michał i Ryszard 

Kłodzińscy, Radosław Dzia-
duch, Ryszard Machalski, 
Jerzy Kusz, Artur Semen, 
Robert Macała, Sławomir 
Kawulak, Grzegorz Arciński. 

Laureaci otrzymali puchary 
i dyplomy. Po rozdaniu na-
gród prezes Arkadiusz Kurek 
życzył hodowcom udanego 
kolejnego sezonu.

Jakub Olejnik

Odznaki za działalność 
na rzecz potrzebujących Docenieni za wolontariat

kultury spotkało się wielu 
ludzi dobrego i wielkiego 
serca, którzy wolny czas 
w znacznej mierze po-
święcają na rzecz pomocy 

potrzebującym. Współor-
ganizatorem wydarzenia 
było Stowarzyszenie 
Hospicjum Domowego 
„Nadzieja” w Strzelinie. 

Część oficjalną rozpoczęła 
prezes Wanda Łużna, która 
podsumowała lata pracy sto-
warzyszenia oraz wspomnia-
ła o najważniejszych akcjach 
i działaniach. Następnie ze-

branych powitała Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin Do-
rota Pawnuk, która doceniła 
pracę wolontariuszy, życząc 
jednocześnie wytrwałości 
i nieustającej chęci do dzia-

łań na rzecz potrzebujących. 
Następnie przyszedł czas na 
podziękowania. Rozpoczęto 
od tych, którzy tego dnia ob-
chodzili swoje święto, czyli 
od wolontariuszy. W sali 
obecni byli przedstawiciele 
ze szkół współpracujących 
ze Stowarzyszeniem Hospi-
cjum Domowego „Nadzie-
ja” w Strzelinie, którzy otrzy-
mali pamiątkowe odznaki. 
W dalszej części podzięko-
wania trafiły w ręce burmi-
strzów, wójtów, dyrektorów 
i kierowników jednostek 
gminnych, dyrektorów szkół 
i placówek oświatowych, 
firm, osób prywatnych, 
księży oraz wszystkich, któ-
rzy na co dzień wspierają 
działalność stowarzyszenia. 

Przewidziano również 
część artystyczną. Na sce-
nie wystąpili przedstawicie-
le ze Szkoły Podstawowej 
w Wiązowie, Liceum Ogól-
nokształcącego w Strzelinie 
oraz Centrum Kształcenia 
Zawodowego i Ustawicznego 
w Strzelinie. W sali konfe-
rencyjnej SOK był przygoto-
wany poczęstunek w formie 
ciepłych i zimnych napojów, 
kanapek oraz ciast. 

SOK
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Jednym z punktów 
obchodów 730-lecia 
nadania Strzelinowi praw 
miejskich był koncert 
„Strzelin mój, miasto 
me” wykonany przez 
„Husynianki” z Gęsińca. 
Zespół zaprezentował 
utwory, które nawiązują 
do naszego miasta, a nie-
które pochodzą z lat 60. 
ubiegłego wieku. 

O tym wyjątkowym re-
pertuarze rozmawialiśmy ze 
Zbigniewem Stachowskim, 
prowadzącym zespół „Hu-
synianki”. To zupełnie nowy 
program stworzony z okazji 
jubileuszu 730-lecia mia-
sta. – Pierwszy raz przed-
stawiliśmy go w całości, 
wcześniej wykonywali-
śmy pojedyncze utwory 
z tego repertuaru, prze-
mycaliśmy tzw. zajawki 
– opowiada Zbigniew Sta-
chowski. Program, zaprezen-
towany podczas uroczysto-

 Zespół „Husynianki” z Gęsińca przygotował na jubileusz specjalny repertuar

Z życia sołectw

Stałym cyklem „No-
win Strzelińskich” jest 
prezentacja sołectw. 
Tym razem będą to Czę-
szyce. To jedna z mniej-
szych miejscowości gmi-
ny Strzelin licząca około 
90. mieszkańców. Funk-
cję sołtysa od 2011 roku pełni Paweł Antał. Skład rady sołeckiej uzupełniają Rafał 
Piątek, Mariusz Janduła i Bogusław Polanin. Jak informuje sołtys, we wsi mieszkają 
głównie osoby w średnim wieku. – Niestety, w ostatnich latach nie rozwijamy się 
pod względem urodzeń lub osiedlania się osób przyjezdnych. Dzieci i mło-
dzieży mamy zaledwie kilkoro – zauważa Paweł Antał. W Częszycach główną 
coroczną imprezą jest piknik rodzinny, który odbywa się na przełomie czerwca i lipca. 
Na wydarzeniu atrakcje zapewniają m.in. animatorzy ze Strzelińskiego Ośrodka Kul-
tury, a oprócz różnego rodzaju zabaw uczestnicy mogą liczyć również na dmuchany 
zamek, pieczone kiełbaski czy inne własnoręcznie przygotowane przekąski. 

Mieszkańcy niedawno zdecydowali o przyszłorocznych wydatkach funduszu sołec-
kiego. Częszyce otrzymają blisko 16 tysięcy złotych. W ramach tych środków przezna-
czono ponad 11 tysięcy zł na zakup kruszywa z przeznaczeniem na remont dróg.  
Mieszkańcy zdecydowali się również przeznaczyć 2 tys. zł na wsparcie Ochotni-
czej Straży Pożarnej w Brożcu w zakupie nowego wozu strażackiego. Jednostka 
zwróciła się również o wsparcie do ościennych wsi, a te także nie pozostały obo-
jętne na prośbę. Mieszkańcom zależy na tym, aby strażacy -ochotnicy – dyspo-

Sołtysem Częszyc jest Paweł Antał

Priorytetem remont drogi
Częszyce to jedna z mniejszych miejscowości gminy Strzelin. Lwią część środków przyszło-
rocznego funduszu sołeckiego przeznaczą na zakup kruszywa pod remont drogi.

nowali dobrym sprzę-
tem, gdyż to oni 
często najszybciej 
reagują w różnych 

sytuacjach zagrożenia. 
W sołeckim budżecie 
znalazło się również 
1200 zł na organizację 

imprez kulturalnych oraz 1200 zł na utrzymanie terenów zielonych w wiosce. 
 
Najpilniejszą potrzebą wskazaną przez sołtysa Pawła Antała jest remont drogi z Czę-

szyc do Brożca. – Ta trasa stanowi doskonały skrót dojazdu mieszkańców 
do pracy czy kościoła. Niestety, od wielu 
lat droga jest w bardzo złym stanie i po-
ruszanie się nią w deszczowych warun-
kach nie jest możliwe – przyznaje sołtys. 
Ważna jest równieżnaprawa drogi prowadzącej 
do Strzelina. – Kierowcy omijając jedną dziurę, 
wpadają w kolejną. Notorycznie mieszkańcy 
niszczą opony w autach z tego względu. Mar-
twimy się, że po zimie przybędzie ubytków 
w nawierzchni, które ponownie zostaną tylko 
„zasypane” kamieniem – skarży się. 

Jakub Olejnik

Pamiętali o stanie wojennym

Znicze ułożone 
w biało-czerwony krzyż
We wtorek, 13 grudnia reprezentanci strzelińskiego samo-

rządu uczcili 41. rocznicę ogłoszenia w Polsce stanu wojenne-
go. Na wschodniej pierzei Rynku o godz. 17:30 przedstawicie-
le lokalnych władz zapalili znicze ułożone w biało-czerwony 
krzyż. W ten symboliczny sposób, kolejny raz uczczono pa-
mięć ofiar stanu wojennego i wszystkich represjonowanych 
przez władze komunistyczne PRL. Warto podkreślić, że wśród 
represjonowanych i internowanych byli też działacze „Solidar-
ności” z ziemi strzelińskiej (m.in. Śp. Janusz Czachorowski). 

– Mamy wszyscy nadzieję, że do takiej sytuacji już ni-
gdy w naszym kraju nie dojdzie – powiedział Mariusz Ku-
nysz, Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Strzelin. 

Pamięć ofiar tego tragicznego w dziejach Polski wydarzenia 
uczczono chwilą ciszy, a w kameralnej uroczystości uczest-
niczyli przedstawiciele: strzelińskiego magistratu, Rady Miej-
skiej Strzelina oraz Strzelińskiego Ośrodka Kultury i Centrum 
Usług Komunalnych i Technicznych w Strzelinie.

Dodajmy, że uroczystość to lokalny element ogólnopolskiej 
kampanii społecznej pn. „Zapal Światło Wolności”, zainicjo-
wanej i realizowanej przez Instytut Pamięci Narodowej.

RED

Przedstawiciele strzelińskiego samorządu zapalili znicze na wschodniej pierzei Rynku

Czy powstanie płyta z utworami nawiązującymi do naszego miasta? 

MUZYCZNIE O STRZELINIE
ści w Strzelińskim Ośrodku 
Kultury, zawierał 5 utworów, 
do których zostały przygo-
towane zawodowe podkłady 
w profesjonalnym studio, we 
współczesnych aranżacjach. 
Warto zaznaczyć, że całe 
przedsięwzięcie sfinansowało 
KGW w Gęsińcu oraz Husy-
nianki. - Postanowiliśmy, że 
na tę wyjątkową okazję, ju-
bileuszu miasta, program 
będzie bardzo profesjonal-
ny – zaznacza Stachowski. - 
Program powstał w ubie-
głym roku. Postanowiłem 
wykorzystać dwa utwory, 
z lat 60. ubiegłego wieku, 
które niegdyś wykony-
wał zespół „Skandy” przy 
Technikum Samochodo-
wym, a którego byłem gi-
tarzystą i wokalistą.  Jest 
to „Granitowa ballada” 
i „Strzeliński walc”. Teksty 

do obu tych utworów na-
pisał świętej pamięci prof. 
Marian Majchrzak. Już od 
dawna zastanawiałem się 
nad ich wykorzystaniem, 
aż w końcu nadarzyła się 
do tego okazja – opowiada 
lider Husynianek. 

Wszystkie teksty nawiązu-
ją do ziemi strzelińskiej, jej 
uroków i historii. Piosenki 
są zarówno o zamierzchłych 
czasach, jak i współczesnych. 
W tekstach wymienione są 
nazwy obiektów, których już 
dzisiaj nie ma, np. Kawiarnia 
Kalina. Kolejny utwór na-
wiązuje do budowy ratusza. 
– Oprócz piosenek zespo-
łu „Skandy” wykonaliśmy 
też utwór „Miasto wspo-
mnienie” z gościnnym 
udziałem burmistrz Doro-
ty Pawnuk. Autorką tek-
stu jest Alicja Pieta, moja 

bratanica. Zagraliśmy rów-
nież: „Strzelin mój, miasto 
me” oraz „Mój Strzelin – 
Nasza duma”, do których 
słowa napisałem, a do 
ostatniego utworu stwo-
rzyłem również muzykę – 
opisuje nasz rozmówca.

Pozytywny odbiór progra-
mu oraz niespożyta energia 
Zbigniewa Stachowskiego 
sprawiają, że myśli on już 
o przyszłych przedsięwzię-
ciach. - Mam nadzieję, że 
dobrą okazją do przed-
stawienia tego programu 
mieszkańcom będzie otwar-
cie naszego ratusza, gdzie 
może uda nam się dotrzeć 
do jeszcze szerszej publicz-
ności. Chodzi mi po głowie 
także profesjonalne nagra-
nie płyty z naszymi utwora-
mi – kończy Stachowski.

Bartosz Ślusarz 
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Wyjątkowy jubileusz naszego miasta

Odsłonili tablicę 
pamiątkową

Pod koniec listopada w naszym mieście odbyło się uroczyste 
podsumowanie jubileuszu 730-lecia nadania Strzelinowi praw 

miejskich. Organizatorami wydarzenia byli Gmina Strzelin, 
Strzeliński Ośrodek Kultury oraz Publiczna Szkoła Podstawo-
wa nr 5 w Strzelinie. Dwudniowy program otworzył Gminny 

Konkurs Historyczno-Geograficzny (piszemy o tym w artykule 
na stronie 18). Kolejnym punktem obchodów było odsłonię-
cie pamiątkowej tablicy umieszczonej na strzelińskim ratuszu. 

Granitową tablicę zamontowano na zachodniej ścianie nowego 
obiektu, a jej uroczystego odsłonięcia dokonali burmistrz 

Dorota Pawnuk oraz przewodniczący Rady Miejskiej Strzelina 
Ireneusz Szałajko. Warto podkreślić, że o wyjątkową, wojsko-
wą oprawę tego wydarzenia zadbała młodzież z Katolickiego 

Liceum Ogólnokształcącego im. błog. Edmunda Bojanowskie-
go w Henrykowie, a w uroczystości wzięły udział zarówno ofi-

cjalne delegacje, jak i zwykli mieszkańcy. Ważnym elementem 
podsumowania jubileuszowych obchodów była msza w Ro-

tundzie św. Gotarda. Przypomnijmy, że jest to już lokalna jubileuszowa 
tradycja, a msze w najcenniejszym kościele zabytkowym Strzelina odbyły 

się również z okazji 720-lecia i 725-lecia nadania praw miejskich. Mszę 
koncelebrowali: ks. mjr. Krzysztof  Deja -Dyrektor Katolickiego Liceum 

Ogólnokształcącego w Henrykowie, ks. Wiesław Wawrzynów oraz ks. 
Dawid Dudziak.  Ten ostatni kapłan wygłosił kazanie nawiązujące do 

dziejów naszego miasta. O wyjątkową oprawę tego religijnego wydarze-
nia doskonale zadbali: Strzelińska Orkiestra Dęta, chór działający przy 

Parafii Podwyższenia Krzyża św. w Strzelinie oraz kompania honorowa 
z KLO w Henrykowie.

Część oficjalna wydarzenia odbyła się w Strzelińskim Ośrodku Kultu-
ry, a szerzej piszemy o tym w artykule poniżej.

RED

Na uroczyste odsłonięcie pamiątkowej tablicy przybyli mieszkańcy

Podczas Mszy Św. o oprawę zadbał m.in chór działający przy Parafii Podwyższenia Krzyża św. w Strzelinie

 Pamiątkowa tablica zawisła na zachodniej ścianie nowego ratusza

Wydarzenie przyciągnęło sporą publiczność

Społeczność Publicznej Szkoły Podstawowej 
nr 5 w Strzelinie zaprezentowała spektakl pt. 
„Legenda o Strzałce”

Spektakl z historią Strzelina 
Część artystyczna obchodów 730– lecia Strzelina odbyła 
się w sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrodka Kultury. 

Głos zabrały m.in. Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota 
Pawnuk oraz Starosta Powiatu Strzelińskiego Anna Horo-

dyska. Społeczność Publicznej Szkoły Podstawowej nr 5 
w Strzelinie zaprezentowała spektakl pt. „Legenda o Strzał-

ce” na podstawie legendy o tym samym tytule autorstwa 
Tomasza Duszyńskiego. Licznie zgromadzona publiczność 

podziwiała grę aktorską najmłodszych, którzy z odpowiednią 
dozą humoru przedstawili opisane dzieje Strzałki. Ostatnim 
punktem części artystycznej był występ znanych i lubianych 

Husynianek z Gęsińca. Tym razem usłyszeliśmy specjalnie 
przygotowany na to święto koncert „Strzelin mój. Miasto 

me”. Program zawierał utwory o tematyce związanej ze 
Strzelinem, a w ramach niespodzianki, jedną z piosenek wraz 

z Husyniankami wykonała burmistrz Dorota Pawnuk. 
SOK

Gdy wydawało się, że odpuszczająca 
pandemia koronawirusa przyniesie 
lepsze czasy, u  wschodnich sąsiadów 
wybuchła wojna, a w naszym kraju roz-
szalała się inflacja. Kończący się 2022 r. 
był trudny dla każdego, w tym także samorządu gmin-
nego. O  podsumowanie mijających dwunastu miesięcy 
poprosiliśmy burmistrz Strzelina Dorotę Pawnuk. 

Zbliżamy się do końca 2022 r., który już od samego początku mocno 
daje się wszystkim we znaki. Pod koniec lutego rozpoczęła się inwazja 
Rosji na Ukrainę. Gmina Strzelin oraz mieszkańcy mocno zaangażo-
wali się w pomoc naszym wschodnim sąsiadom. Jak ocenia Pani ten 
narodowy zryw?

-13. grudnia minęło 12 lat mojej pracy na stanowisku burmistrza i rzeczy-
wiście muszę przyznać, że mijający rok jest bardzo trudny. Niewątpliwie ma 
na to wpływ wybuch wojny na Ukrainie. Do końca życia będziemy pamiętać 
gorzki tłusty czwartek, w którym wojska rosyjskie przekroczyły granice Ukra-
iny. Po kilku dniach napłynęły informacje o wojennych uchodźcach. Faktycz-
nie, ten początek to niesamowity zryw naszego społeczeństwa. Każdy chciał 
pomagać i robił to, jak tylko potrafił. Już w niedzielę (3. dnia wojny) utworzy-
liśmy magazyn darów, który szybko wypełnił się po brzegi. Ludzie przynosili 
ubrania, artykuły medyczne, spożywcze itp.

Ta sytuacja pokazała, że potrafimy się jednoczyć w trudnych 
momentach…

- Zdecydowanie. Ten ruch społeczny był oddolny. Na początku było dużo 
chaosu i te działania nie były skoordynowane. Tworzyły się różne zbiórki, 
odbyło się sporo wyjazdów na wschodnią granicę, ale nie zawsze uciekające 
kobiety z dziećmi chciały wsiadać do aut i jechać w nieznane miejsca. Póź-
niejsze działania były już sformalizowane. Prowadziliśmy działalność dwóch 
magazynów w Strzelinie, które wypełniały się produktami. W pomoc zaanga-
żowały się stowarzyszenia, instytucje, firmy, strażacy, strażnicy miejscy, parafie 
i wiele innych. 

  
Zbiórki żywności, odzieży i innych artykułów to tylko jedna z form 

pomocy. Trzeba jednak zaznaczyć, że ponad 600. uchodźców znalazło 
schronienie na terenie naszej gminy…

- Tak. Podczas pierwszego spotkania z wojewodą wyodrębniliśmy 
miejsca, do których po spełnieniu warunków mieszkalnych, mogliśmy 
przyjmować uchodźców. Przygotowaliśmy domki na terenie Ośrodka 
Wypoczynkowego „Nad Stawami” w Białym Kościele, zaplecze basenu 
miejskiego, remizę w Kuropatniku. Osoby uciekające przed wojną mogły 
również znaleźć schronienie u lokalnych przedsiębiorców prowadzących 
agroturystykę. Okazało się również, że oprócz tych tzw. systemowych 
miejsc, zgłoszonych do wojewody, dwukrotnie więcej uchodźców zna-
lazło schronienie w domach prywatnych. W porozumieniu z mieszkań-
cami stworzyliśmy listę mieszkań, do których mogliśmy kierować kolej-
nych przyjezdnych. To bardzo usprawniło działania. Do naszego miasta 
przyjechał autobus uchodźców, którzy byli zmęczeni i głodni. Musieliśmy 
szybko ich rozlokować. Dzięki tej współpracy z mieszkańcami i pozyska-
nym informacjom, wiedzieliśmy, ile osób może przyjąć konkretna rodzina. 
Część osób trafiła do domów prywatnych, pozostali do budynku zaplecza 
basenu miejskiego. Trzeba też podkreślić wielką pomoc lokalnych firm, na 
które zawsze możemy liczyć. Ogromne wsparcie udzieliły naszym uchodź-
com także dwie zagraniczne fundacje: Grand Circle Foundation Boston 
oraz Glasgow The Caring City. 

A jak to wygląda obecnie? Ilu Ukraińców zostało w gminie Strzelin, 
a ilu wróciło, pomimo  trwającej wojny?

- Obecnie na terenie ośrodka w Białym Kościele przebywa 30 uchodź-
ców. Z zaplecza basenu miejskiego 26 osób zostało przeniesionych do lo-
kalu przy ul. Leśnej w Strzelinie, gdzie dzięki pomocy firmy Iungo z Górca 
udało się przygotować i w pełni wyposażyć pomieszczenia. Na tę chwilę 
uchodźcy nie są ulokowani zarówno na zapleczu basenu, a także w remi-
zach, świetlicach i budynku przy ul. Staromiejskiej. Te miejsca wciąż są do 
dyspozycji wojewody, który w razie potrzeby może skierować uciekających 
przed wojną. Wciąż ok. 450  osób mieszka w domach prywatnych. Niektó-
rzy wrócili natomiast na Ukrainę. Znam przypadek matki z kilkunastolet-
nią córką, które wróciły do Kijowa, gdzie miało być już spokojnie. W ty-
godniu, w którym przekroczyły granice, Rosjanie ponownie rozpoczęli 
ostrzeliwanie miasta. Kobiety już tam zostały. 

„Ten kryzys odbija się 
nie tylko na portfelach mieszkańców, 
ale również na samorządach”
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„Ten kryzys odbija się 
nie tylko na portfelach mieszkańców, 
ale również na samorządach” Mimo szalejącej inflacji 

inwestycje nie wyhamowały 

Wojna na Ukrainie to nie jedyny problem. W naszym kraju szaleje 
gigantyczna inflacja (w listopadzie wyniosła 17,4%). Sytuacja odbija się 
zarówno na portfelach Polaków, ale również na samorządach. To czas 
mocnego zaciskania pasa?

- Choć niektóre doniesienia medialne wskazują, że nie jest tak źle, to ekonomia 
pokazuje coś zupełnie innego. Ten kryzys odbija się nie tylko na portfelach miesz-
kańców, ale również na samorządach, bo musimy świadczyć podstawowe usługi, 
z których nie możemy zrezygnować, a one są coraz droższe. Na dwukrotnie ogła-
szanym przetargu dotyczącym zakupu energii elektrycznej do budynków użytecz-
ności publicznej (szkół, urzędu itp.) nie zgłoszono żadnej oferty. Nawet spółka 
skarbu państwa nie wystartowała. Będziemy musieli negocjować ceny w trybie 
dodatkowym. Od 1. grudnia w urzędach i budynkach administracji publicznej mu-
simy wykazywać 10% oszczędności energii elektrycznej. Spotkałam się z krytyką, 
że wyłączamy światło na szkolnych korytarzach w trakcie zajęć lekcyjnych. Nie 
ma jednak powodu, aby cały budynek był oświetlony skoro dzieci są w klasach. 
W budżecie rosną nam bardzo wydatki bieżące. W przyszłym roku jest dość duża 
podwyżka pensji minimalnej. Z jednej strony jest to budujące, że ludzie będą wię-
cej zarabiać, ale te niemałe środki musimy wygospodarować z własnego budżetu, 
ponieważ żadnej subwencji z państwa nie otrzymamy. Bardzo trudno jest spiąć 
budżet, gdzie z jednej strony maleją dochody, a rosną wydatki. Musimy rezygnować 
z wielu przedsięwzięć, co jest niepopularne. Z pierwszych planów finansowych, 
które stworzyliśmy na podstawie informacji od kierowników wydziałów i dyrekto-
rów jednostek, wynikało, że brakuje 40 mln zł, żeby zrealizować gminny budżet. 
Musieliśmy ciąć wydatki. Zeszliśmy do deficytu na poziomie 8 mln zł. Na pewno 
przyszły rok będzie trudny, patrząc choćby pod względem wysokości cen za ma-
teriały budowlane. Niestety, nie jest to dobry czas np. na budowanie świetlic. Mu-
szą to zrozumieć sołtysi i mieszkańcy, którzy czekają na te inwestycje, jak choćby 
w Szczodrowicach, Brożcu, Ludowie Polskim i Żeleźniku.

Mimo inflacji strzeliński samorząd realizuje wiele inwestycji, w tym 
sporo drogowych. Lista jest długa. Które z zadań wymieniłaby Pani 
wśród kluczowych?

- Rzeczywiście, zrealizowaliśmy dużo inwestycji drogowych, ale w tym dziale 
zawsze są największe potrzeby. Na kilka zadań udało się pozyskać spore środki 
unijne i z budżetu państwa. Jedno z nich dotyczy aż pięciu drogowych inwesty-
cji – przebudowy ulic: Łokietka, Żwirki i Wigury oraz Piastów Śląskich, a także 
budowy parkingów przy ul. Maczka. Na realizację pozyskaliśmy ponad 7,5 mln 
zł w ramach Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicz-
nych. Miejsca parkingowe przy ul. Maczka zostały już wykonane. Wciąż trwają 
prace przy ul. Łokietka oraz Żwirki i Wigury. Wiem, że mieszkańcy są zmęcze-
ni przewlekłością prowadzonych robót, ale pojawiające się problemy nie leżą 
po stronie wykonawcy. Na etapie składania wniosków o dofinansowanie na 
przebudowę ul. Żwirki i Wigury informowaliśmy Polską Spółkę Gazownictwa 
o tym zadaniu. Poprosiliśmy o uwzględnienie wymiany sieci gazowej, ponieważ 
prawdopodobnie jest w złym stanie technicznym. Otrzymaliśmy odpowiedź, 
że PSG nie widzi takiej potrzeby. W trakcie inwestycji okazało się, że sieć na-
daje się wyłącznie do wymiany. PSG musiała wyłonić firmę w przetargu i zre-
alizować inwestycję, co wpłynęło na opóźnienia. W przypadku ul. Łokietka 
wymiana gazociągu była planowana, ale firma prowadziła roboty z częstymi 
przerwami. Wracając do pozostałych inwestycji w ramach tego dużego zada-
nia, to trwają prace przy ul. Piastów Śląskich (wzdłuż torów kolejowych – red.). 
Tam zostanie zrobiona nie tylko nawierzchnia pozwalająca kierowcom omi-
nąć ul. Piłsudskiego, Ogrodową, Słowackiego, ale powstanie także 112. miejsc 
parkingowych dla korzystających z pociągów. Wśród ważnych inwestycji dro-
gowych należy wymienić również remonty: ul. Kadłubka na Osiedlu Wschod-
nim, a także ul. Spacerowej w Białym Kościele, drogi w Pęczu  i pierwszy etap 
przebudowy drogi w Kuropatniku - na Kaczerkach. Rozpoczęliśmy również 
pierwszy etap przebudowy ul. Pułaskiego. W tym roku Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji w Strzelinie wymienia kanalizację sanitarną, a Gmina  deszczową. 
Na początku  przyszłego roku ogłosimy przetarg na wymianę nawierzchni. 
O tym jak bardzo ta inwestycja jest potrzebna niech potwierdzi fakt, że jeden 
z mieszkańców wnioskował do gminy w tej sprawie 22 razy. Należy też podkre-
ślić, że udzieliliśmy sporego wsparcia Powiatowi Strzelińskiemu na remonty:  
drogi w Nieszkowicach, drogi dojazdowej do Dobrogoszczy i stacji w Białym 
Kościele. Nie można również zapomnieć o innych zadaniach. W tym roku, 
przy udziale środków unijnych, prowadzimy termomodernizację trzech budyn-
ków szkolnych – PSP nr 4, PSP nr 5 i Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia. 
Całkowita wartość projektu to blisko 11,8 mln zł, przy bardzo dużym dofinan-
sowaniu (9,3 mln zł). Na terenie miasta i w kilku sołectwach trwa także mo-
dernizacja oświetlenia na energooszczędne (łącznie ponad 600 opraw – red.). 
To duże zadanie za blisko 2 mln zł. Zaraz po świętach Bożego Narodzenia do 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Nowolesiu dotrze nowy wóz strażacki, na który 
OSP otrzymało  450 tys. zł dotacji. Mam nadzieję, że w przyszłym roku uda się 
pozyskać środki na zakup wozu strażackiego dla OSP w Brożcu.

Do tych kluczowych inwestycji zaliczyć można również trwającą bu-
dowę ratusza w Strzelinie. Co prawda prace ruszyły dwa lata temu...  

- Tak. Wkraczamy już w ostatni etap, a inwestycja ma być zakończona w 2023 
r. Chcę również podkreślić, że budowa ratusza, co mogą sugerować wpisy nie-
których internautów, nie jest realizowana kosztem innych zadań. Patrząc na 
planowane wydatki na 2023 r. te dotyczące odbudowy ratusza stanowią zaled-
wie 2%. Dokapitalizujemy, kwotą 2 650 000 zł, spółkę Strzeliński Ratusz, któ-
ra będzie spłacać zaciągnięty kredyt inwestorski. Całkowite koszty odbudowy 
ratusza przewidziane do poniesienia w okresie realizacji inwestycji nie powinny 
przekroczyć 18 700 000 zł netto. Przypominam, ze dużo więcej, każdego roku,  
Gmina Strzelin dopłaca do subwencji oświatowej.  

Rozmawiał Jakub Olejnik

Do tematu budowy ratusza, a także zadań inwestycyjnych zaplanowa-
nych na 2023 r. wrócimy w kolejnym numerze „Nowin Strzelińskich”
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W tym roku Św. Mikołaj miał pełne ręce roboty. Duża 
liczba grzecznych dzieci w gminie Strzelin czekała na swoje 
prezenty, upominki i paczki. Dzielnemu Mikołajowi w tym 
roku ponownie towarzyszyli animatorzy ze Strzelińskiego 
Ośrodka Kultury, którzy na krok nie opuszczali dobroczyńcy. 
Gdy ten wsiadał na sanie z reniferami, pracownicy SOK po-
dążali za nim. Ekipa odwiedziła: Żeleźnik, Dębniki, Gębice, 

Biały Kościół, Dobrogoszcz, Kazanów, Bierzyn, Karszówek, 
Nowolesie, Muchowiec, Warkocz, Pęcz, Gościęcice, Nieszko-
wice oraz Pławną, a to jeszcze nie koniec wyjazdów mikołaj-
kowych. Ponadto Strzeliński Ośrodek Kultury oferował boga-
tą ofertę animacji mikołajkowych, które odbyły się w siedzibie 
jednostki. Z atrakcji skorzystali przedstawiciele szkół i oddzia-
łów przedszkolnych oraz najmłodsi mieszkańcy sołectw. Kule 
śniegowe, pakowanie prezentów, a nawet dzieci, wcielające się 

Mikołajki w sołectwach, szkołach i SOK-u 
w rolę paczki prezentowej, to jedne z wielu atrakcji przygoto-
wanych przez animatorów. Ponadto, Św. Mikołaj w towarzy-
stwie burmistrz Doroty Pawnuk odwiedził wszystkie szkoły 
podstawowe oraz przedszkole, którymi zarządza Gmina Strze-
lin. Pracownicy Strzelińskiego Ośrodka Kultury skorzystali 
również z zaproszenia Rady Rodziców Szkoły Podstawowej 
nr 3 w Strzelinie, gdzie odbył się bal mikołajkowy. Było wiele 
atrakcji, świąteczna muzyka oraz animacje i zabawy. 

SOK
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18 grudnia na strzelińskim Rynku odbył się IX Jar-
mark Bożonarodzeniowy „Przedsmak świąt”, który 
przyciągnął tłumy mieszkańców i  gości oraz wielu 
wystawców, z szeroką ofertą, z której każdy z pew-
nością znalazł coś dla siebie. Byli rękodzielnicy, sto-
iska Kół Gospodyń Wiejskich, sołectw, szkół, przed-
stawiciele prywatnych firm, harcerze ze światełkiem 
pokoju, książki lokalnego pisarza, zabawki dla dzie-
ci, manufakturzyści, małe gospodarstwa domowe, 
gospodarstwa pasieczne i wiele innych.  

O godzinie 13:00 rozpoczęło się oficjalne otwarcie jarmar-
ku. Wszystkich zebranych powitały Burmistrz Miasta i Gminy 
Strzelin Dorota Pawnuk oraz Dyrektor Strzelińskiego Ośrodka 
Kultury Sylwia Korczyńska, która prowadziła wydarzenie. Tego 
dnia organizatorzy przewidzieli wiele scenicznych atrakcji. Przed 
rozpoczęciem części oficjalnej w repertuarze świątecznym wystą-
pił Krzysztof  Wyka ze Strzelińskiego Ośrodka Kultury, następnie 
na scenie pojawili się najmłodsi z Przedszkola Miejskiego „Kolo-
rowa Kraina” w Strzelinie oraz grup tanecznych „Dance Kids” 
oraz „Fire Kids”. Maluszki śpiewały i tańczyły do świątecznych 
utworów. Kolejną atrakcją muzyczną był tradycyjny już występ 
samorządowców, których w tym roku przygotowywał Edwin 
Krzesaj. Główną gwiazdą IX Jarmarku Bożonarodzeniowego 
była Mała Armia Janosika – największa góralska kapela w Pol-
sce, która dotarła do Strzelina kilkoma autobusami. Liczną gru-
pę naszych gości przyjęła Szkoła Podstawowa nr 3 w Strzelinie, 
gdzie przygotowano nocleg oraz pożywienie. Koncert wywołał 
wielkie zainteresowanie wśród mieszkańców Strzelina. Ponad stu-
osobowa grupa muzyków, złożona w większości z dzieci i mło-
dzieży oczarowała swoim talentem. Liderem i pomysłodawcą 
utworzenia zespołu jest Damian Pałasz, skrzypek i muzyk, który 
przez cały występ skutecznie dowodził całą Małą Armią Jano-
sika. Podczas jarmarku organizatorzy przewidzieli wiele atrakcji 
poza scenicznych. O godzinie 13:00 pojawił się św. Mikołaj, który 
rozdawał dzieciom słodycze oraz robił sobie pamiątkowe zdję-
cia z uczestnikami imprezy. Najmłodsi równie chętnie korzystali 
z możliwości udekorowania choinki. Zimne ognie i gwiazdko-
we konfetti zagwarantowały niezwykły efekt wizualny. Ciepłym 
barszczem i pasztecikami częstowała mieszkańców Burmistrz 
Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk w asyście przedstawicieli 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Strzelinie, a posiłek 
przygotowały kucharki ze Szkoły Podstawowej w Kuropatniku. 
Tradycyjnie już dużym zainteresowaniem cieszyły się kalendarze 
gminne na przyszły rok. Strzelińskie Stowarzyszenie Wspiera-
nia Rozwoju wraz z Zespołem Oświaty Gminnej i Strzelińskim 
Uniwersytetem Dziecięcym, w ramach projektu „Strzelińskie 
podwórko integracyjne”, przygotowali warsztaty twórczo – ani-
macyjne, prowadzone również przez animatorki ze Strzelińskiego 
Ośrodka Kultury. Podczas warsztatów można było zapoznać się 
z informacjami dotyczącymi profilaktyki uzależnień oraz ozdo-
bić pierniki i przygotować stroiki świąteczne. W ramach działań 
wspierających potrzebujących pojawiło się stoisko AA ze swoją 
twórczością, bogate w ulotki traktujące o zagrożeniach związa-
nych z uzależnieniem.  Projekt został dofinansowany ze środ-
ków Urzędu Miasta i Gminy w Strzelinie.  

Tego dnia nie mogło zabraknąć zbiórek charytatywnych, które 
są nieodzowną częścią imprez organizowanych przez Strzeliński 
Ośrodek Kultury. Dużym zainteresowaniem cieszył się pokaz 
sprzętu wojskowego 10 Wrocławskiego Pułku Dowodzenia oraz 
prezentacja wozów specjalnych, należących do sympatyków mo-
toryzacji i militariów zaangażowanych w akcję charytatywną. Po-
nadto odbył się pokaz pierwszej pomocy przeprowadzony przez 
Katolickie Liceum Ogólnokształcące oraz pokaz tresury psów. 
Dużym wsparciem była obecność przedstawicieli Ochotniczych 
Straży Pożarnych z sąsiednich gmin, którzy aktywnie włączyli 
się w akcje charytatywne. Na miejscu można było kupić m.in. 
skrzynie wojskowe, a dochód ze wszystkich wymienionych dzia-
łań został przekazany na potrzeby leczenia Ignasia Łagiewy. Ak-
cja charytatywna odbywała się przy stoisku zajmowanym przez 
Stowarzyszenie „Gramy o życie”, gdzie dodatkowo można było 
zakupić ciasto, a cały zebrany dochód został przekazany dla Jasia 

Tłumy pojawiły się na Rynku 

Jarmark w pięknej, zimowej aurze
Rusina. Ponadto na stoisku oferowano kalendarze GOŻ. Z ko-
lei na stoisku przygotowanym przez Koło Gospodyń Wiejskich 
z Białobrzezia prowadzony był Bożonarodzeniowy Kiermasz dla 
Marysi Szeflińskiej. Stoisko było bogate w ciasta, ozdoby i stroiki 
świąteczne. Dodatkowo pracownice Strzelińskiego Ośrodka Kul-
tury zbierały pieniądze do puszek z Fundacji Na Ratunek, której 
podopiecznym jest Piotruś Hubert. 

Organizatorami IX Jarmarku Bożonarodzeniowego byli: Bur-
mistrz Miasta i Gminy Strzelin, Strzeliński Ośrodek Kultury, Ze-
spół Oświaty Gminnej, Strzeliński Uniwersytet Dziecięcy oraz 
Strzelińskie Stowarzyszenie Wspierania Rozwoju. Szczególne 
słowa podziękowania należą się wszystkim, którzy wspierali or-

ganizację tego wydarzenia: Centrum Usług Komunalnych i Tech-
nicznych w Strzelinie, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej 
w Strzelinie, Straż Miejska, Komenda Powiatowa Policji w Strzeli-
nie, Państwowa Straż Pożarna w Strzelinie, Ochotnicza Straż Po-
żarna w Kuropatniku, lokalne media, wszyscy wystawcy, którzy 
tak licznie zdecydowali się nas odwiedzić.

IX Jarmark Bożonarodzeniowy z pewnością na długo zostanie 
w pamięci mieszkańców i gości, którzy na bogatą ofertę odpowie-
dzieli rewelacyjną frekwencją. Wspólna organizacja, czas i praca 
włożona w zaplanowanie i realizację tego przedsięwzięcia, przez 
kilka jednostek gminnych zaowocowały końcowym sukcesem. 

SOK
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Wykonali oryginalne 
aniołki z koralików
Szósty grudnia to szczególny dzień, głównie dla dzieci. W wielu 

miejscach panuje wesoła atmosfera. Taka była również w Miejskiej 
i Gminnej Bibliotece Publicznej w Strzelinie. Wszystko za sprawą 

międzypokoleniowych 
warsztatów mikołajko-
wych, na które przy-

były dzieci z mamami, 
babciami, a także dorośli 
i seniorzy. Była to okazja 
do wspólnego wykonania 
pięknych kartek i niepo-
wtarzalnych ozdób świą-
tecznych. Doświadczenie 
i umiejętności starszych 
przydały się małym i du-
żym uczestnikom warsz-
tatów, którzy nauczyli się 
wykonania oryginalnych 
aniołków z koralików. 

Wiele emocji, zwłaszcza 
wśród dzieci, wzbudziła 

wizyta Św. Mikołaja, 
który rozdał najmłod-
szym bajki i książeczki, 

a wszystkich uczestników 
obdarował słodkościami. 
Było to naprawdę miłe, 
twórcze i pełne uśmie-

chu popołudnie .
RED

Wizyta niespodziewanego gościa bardzo ucieszyła najmłodszych 
uczestników warsztatów

Własnoręczne adwentowe kalendarze...
W Miejskiej i Gminnej Bibliotece Publicznej w Strze-
linie niedawno wznowiono działalność  Bajecznej 
Biblioteki. Są to popołudniowe spotkania dla ro-
dziców z dziećmi (od 3 do 6 lat), które odbywają się 
w pierwsze i trzecie czwartki miesiąca. Na początku 
grudnia uczestnicy wspólnie przygotowali kalen-
darze adwentowe. Na pokolorowanej zieloną kred-
ką papierowej choince dzieci przyklejały zrobione 
(z pomocą mam) małe kolorowe kopertki z numer-
kami. Mamy wymyślały też konkretne zadania 
i  niespodzianki na każdy dzień adwentu. Zapew-
ne dzieci z  jeszcze większą radością i  ciekawością 
sprawdzały co ich danego dnia spotka.

RED
Kaledarze adwentowe dzieci stworzyły wspólnie z rodzicami

„Cuda wianki” 
w bibliotece 
Kolejne warsztaty plastyczne 

w strzelińskiej bibliotece po-
święcone były jesieni. Dzieci 
wykonały fantastyczne wianki, 
do których najpierw trzeba było 
wyciąć mnóstwo liści w kolo-
rach jesieni. Pracy było spo-
ro, ale uczestnicy warsztatów 
świetnie sobie poradzili. 

RED Dzieci pracowały z dużą przyjemnością i zaangażowaniem

Przedszkolaki z chęcią ubrały choinkę 
w Urzędzie Miasta i Gminy Strzelin, a na tę 

okazję przygotowały własnoręczne ozdoby

Z okazji zbliżających się świąt Bożego Narodzenia strzeliński magistrat odwiedziły dzieci z Przedszkola Miejskiego „Kolorowa Kraina”. 
Milusińscy z grup „Krasnoludki” i „Skrzaty” pomogli w przystrajaniu urzędowej choinki. W prace zaangażowali się nie tylko najmłodsi, którzy 
własnoręcznie przygotowali ozdoby, ale również wychowawcy oraz burmistrz Dorota Pawnuk. Powstały przepiękne i bardzo pomysłowe de-
koracje. Nie zabrakło pięknych kolęd w wykonaniu obu grup. Na zakończenie mali goście otrzymali mikołajkowe słodkości.

RED
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Pomoc trafiła 
do wielodzietnej 

rodziny 
Strzeliński samorząd już tradycyjnie przy-

łączył się do charytatywnej, cyklicznej ak-
cji „Szlachetna Paczka”. Tym razem pomoc 
o wartości ok. 2 500 zł trafiła do wielodziet-
nej, niepełnej rodziny z gminy Strzelin. Dzięki 
temu wsparciu do rodziny, w której matka sa-
motnie wychowuje piątkę dzieci, dostarczono 
m.in. nową lodówkę oraz kilka dużych paczek 
wypełnionych po brzegi artykułami spożyw-
czymi i chemią gospodarczą. Te dary pozwolą 
m.in. na godne przygotowanie nadchodzących 
świąt i poprawią sytuację rodziny borykającej 
się na co dzień z wieloma problemami. 

Warto podkreślić, że do charytatywnej zbiór-
ki, zorganizowanej w strzelińskim magistracie, 
oprócz urzędników dołączyli jeszcze pracow-
nicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
Zakładu Wodociągów i Kanalizacji oraz nie-
którzy radni Rady Miejskiej Strzelina. 

RED

W drugi weekend grud-
nia odbył się finał ogólno-
polskiej akcji charytatywnej 
„Szlachetna Paczka”. Celem 
przedsięwzięcia jest pomoc 
rodzinom, które są bohatera-
mi w swoim życiu i mimo bar-
dzo trudnej sytuacji starają się 
codziennie walczyć, aby żyło 
się lepiej. Darczyńcy, którzy 
zarejestrowali się na stronie 
internetowej www.szlachet-
napaczka.pl mogli wybrać 
konkretną rodzinę i na pod-
stawie opisu stworzyć dla 
niej paczkę ze wskazanymi 
artykułami i przedmiotami. 
Darczyńcami były nie tylko 
pojedyncze osoby, ale także 
grupy znajomych, a także 
różne instytucje i firmy. 

Liderką strzelińskiego re-
jonu od sześciu lat jest Ma-
rzena Kowal. Co ciekawe, 
w kolejnej edycji akcji zastą-
pi ją córka Ania, która także 
od kilku lat czynnie poma-
ga w tym przedsięwzięciu. 
W tym roku ostatecznie za-
kwalifikowano 28 rodzin. 
Zdecydowana większość to 
mieszkańcy gminy Strzelin, 
a spora część z samego mia-
sta. Wśród obdarowanych 
było również kilka rodzin 
m.in. z gminy Borów i Kon-
dratowice. Jak się okazuje, 
w tegorocznej edycji pomo-
cy potrzebowały głównie 
wielodzietne rodziny, a także 
niepełnosprawni. - Rodziny 
najczęściej zgłaszały pod-
stawowe potrzeby, jak np. 
żywność, ubrania, chemia, 

 Finałowe dwa dni to ciężka praca, gdyż do 
wszystkich rodzin trzeba dostarczyć wiele paczek

Drużyna „Super W” i osoby wspierające akcję pomaganie mają we krwi

W Rynku zabłysła choinka 
We wtorek, 6 grudnia na strzelińskim Rynku odbyło się uroczyste rozświetlenie choinki miej-

skiej i spotkanie ze św. Mikołajem. Jak się później okazało, Mikołaj oprócz talentu do wymyślania 
wszelakich prezentów, ma jeszcze jeden - wokalny. Oprócz naszego gościa, zaśpiewała również 
znana z anielskiego głosu - Elżbieta Sterniczuk. Tradycyjnie już, życzenia świąteczne mieszkańcom 
złożyła Burmistrz Miasta i Gminy Strzelin Dorota Pawnuk. Dodatkową atrakcją była możliwość 
przejazdu wokół Rynku bryczką. Dzieciom rozdano cukierki, a starszym torby ekologiczne. Licz-
nie zebrani mieszkańcy chętnie robili pamiątkowe zdjęcia ze św. Mikołajem. Uroczyste rozświetle-
nie choinki to cykliczne wydarzenie, które na stałe wpisało się w strzelińską świąteczną tradycję.

Organizatorami wydarzenia byli: Strzeliński Ośrodek Kultury i Gmina Strzelin, a w przygoto-
wanie uroczystości i miejskiej choinki byli zaangażowani również pracownicy Centrum Usług 
Komunalnych i Technicznych w Strzelinie.

SOK

Wielu mieszkańców skorzystało z okazji i przyszło na strzeliński Rynek, 
aby zobaczyć moment rozświetlenia choinki Wielu mieszkańców skorzystało z okazji i przyszło na strzeliński Rynek, aby zobaczyć moment rozświetlenia choinki

Obdarowywani nie mogli 
uwierzyć w to, co się dzieje Dla rodzin był to weekend cudów
Do 28. rodzin z powiatu strzelińskiego trafiło 414 paczek wartych ponad 143 tys. zł. Wszystko dzięki kolejnej edy-
cji „Szlachetnej Paczki”. Podczas dwudniowego finału w strzelińskim oddziale, dary rozwozili wolontariusze i grono 
przyjaciół wspierających przedsięwzięcie....

artykuły szkolne, kołdry, 
poduszki, koce. W niektó-
rych przypadkach był to 
także sprzęt AGD – wymie-
nia Marzena Kowal. - Ogól-
nie do wszystkich rodzin 
trafiło łącznie 414 paczek 
o łącznej wartości 143 tys. 
zł - dodaje. 

Podczas finałowego week-
endu drużyna „Super W” ( 
8-osobowa grupa wolontariu-
szy) pracowała w magazynie 
zlokalizowanym w Szkole Pod-
stawowej z Wartościami przy 
ul. Kamiennej 1a w Strzelinie. 
To tam darczyńcy dowozili 
stworzone paczki, a następ-
nie wolontariusze dostarcza-
li je do konkretnych rodzin. 
Wizyty u osób obdarowy-

wanych były bardzo wzru-
szające. – Emocje w trak-
cie „weekendu cudów” są 
nie do opisania. Ogrom 
wzruszeń, podziękowań, 
uścisków i zachwytów 
rodzin obdarzonych po-
mocą. Duża część osób 
nie wierzyła w to, co się 
dzieje, gdy wnosiliśmy 
kolejne paczki. Średnio 
jedna rodzina dostawała 
m.in. 7 paczek, a rekor-
dziści w tym roku aż 31 
– opisuje Marzena Kowal. 

Tegoroczna edycja była 
niezwykle trudna, m.in. 
z uwagi na sytuacje ekono-
miczną w kraju. - Obawia-
łam się braku darczyń-
ców oraz skromnych 

paczek. Jak zawsze jednak 
cudowni ludzie stanęli na 
wysokości zadania i pięk-
nie wszystko przygotowali 
– przyznaje Kowal. – Do-
datkowo mieliśmy współ-
darczyńców, którym nie 

udało się wybrać rodziny. 
To m.in. Publiczna Szkoła 
Podstawowa nr 5 w Strze-
linie, Publiczna Szkoła 
Podstawowa w Wawrzy-
szowie, Remigiusz Jazu-
rek, Karolina Janiak ze 
swoimi cudownymi zna-
jomymi. Mam nadzieję, 
że nikogo nie pominęłam. 
Wszyscy mają wielkie ser-
ca. Podziękowania należą 
się również Katarzynie 
Olejnik, która przygo-
towała nam jedzenie na 
finał, byśmy mieli dużo 

siły. Słowa uznania kieruję 
także w kierunku naszych 
wspaniałych kierowców, 
którzy jeździli z nami cały 
weekend, użyczając swoje 
samochody do rozwoże-
nia paczek - Michał Han-
czel, Remigiusz Jazurek 
oraz Krzysztof  Janicki, 
bardzo wam dziękuję za 
obecność. Na szczególne 
podziękowania zasługują 
również wszyscy wolonta-
riusze: Ania, Todzia, Wiki, 
Ewelinka, Dorotka, Mi-
łosz oraz coroczni pomoc-
nicy Marek, Jula, Kasia 
i Wojtek. Dzięki Wam ten 
czas był cudownym i ma-
giczny. Dziękuję z całego 
serca – podsumowała liderka 
rejonu. 

Jakub Olejnik
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Ponad 20. uczniów szkół 
podstawowych podle-
głych Gminie Strzelin 
wzięło udział w Gminnym 
Konkursie Historyczno-
-Geograficznym, zorgani-
zowanym pod koniec listo-
pada w Publicznej Szkole 
Podstawowej nr 3 z okazji 
730-lecia nadania Strzeli-
nowi praw miejskich. 

Uczniowie rywalizowali 
w dwóch kategoriach wie-
kowych (klasy 5-6 oraz 7-8). 
Musieli zmierzyć się z nieła-
twymi pytaniami związany-
mi z historią oraz geografią 
Strzelina i ziemi strzelińskiej. 
Wydarzenie, nad przebiegiem 
którego czuwali nauczyciele 
„Trójki” - Jacek Dziedziński 
i Violetta Misa-Pachut - zo-
stało objęte honorowym pa-
tronatem Burmistrza Miasta 
i Gminy Strzelin. Konkurs 
uroczyście otworzył zastępca 
burmistrza Mariusz Kunysz. 
Dziękował uczestnikom za 
podjęcie wyzwania i życzył 
jak najlepszego wyniku oraz 
satysfakcji ze zdobywania 
wiedzy o naszej małej oj-
czyźnie. Powodzenia życzyła 
uczniom również dyrektor Oto laureaci Gminnego Konkursu Historyczno-Geograficznego

Agnieszka Roman to 
mieszkanka Bierzyna. Na 
co dzień pracuje jako sprze-
dawca w sklepie. Prywatnie 
to żona i matka trójki dzie-
ci. Mimo napiętego grafiku 
i czasami natłoku obowiąz-
ków kobieta znajduje czas 
na rozwijanie swojej pasji 
rękodzielniczej. Tę odkry-
ła zupełnym przypadkiem 
dwa lata temu. – W Inter-
necie zobaczyłam filmik 
instruktażowy dotyczący 
szydełkowania dla począt-
kujących. Zaciekawiło mnie 
to. Pomyślałam, że spróbu-
ję coś zrobić. Nigdy wcze-
śniej nie trzymałam szydeł-
ka w ręku. Obawiałam się, 
że może to się okazać zbyt 
trudne – opowiada nasza roz-
mówczyni. Pani Agnieszka za-
mówiła sto metrów grubszego 
sznurka, szydełko i ruszyła do 
pracy. Na pierwszy ogień po-
szedł koszyk ze sznurka. Na-
stępnie kobieta wykonała m.in. 
szydełkową osłonkę na donice. 
– Poszło mi sprawnie. Pra-
ca na szydełku bardzo mnie 
wciągnęła – przyznaje. Spod 
palców wychodziły kolejne 
szydełkowe „cuda” - podstawki, torebki itp. Początkowo ręko-
dzielniczka wytwarzała  dla siebie i rodziny. Wieść o pięknych 
artystycznych wyrobach szybko się rozeszła i pani Agnieszka 
otrzymywała zapytania o konkretne wyroby. 

Od pewnego czasu Agnieszka Roman wykonuje rękodzieło 
na nieco większa skalę, a swoje produkty prezentuje m.in. na 
profilu faceebokowym – AgiBagi. - Latem największym za-

Musieli zmierzyć się 
z trudnymi pytaniami Wykazali się wiedzą o ziemi strzelińskiej 

PSP nr 3 w Strzelinie Teresa 
Okołotowicz. Po zakończe-
niu testu wszyscy uczestnicy 
konkursu otrzymali od orga-
nizatorów słodki upominek 
i flagę Strzelina.

Laureatów nagrodzono 
i uhonorowano w środę, 30 
listopada na gali podsumo-
wującej obchody jubileuszo-
we, która odbyła się w Strze-
lińskim Ośrodku Kultury. 
A oto wyniki:

Klasy V i VI
I miejsce - Miłosz Borowczyk (6 c) 
– Publiczna Szkoła Podstawowa nr 
5 - 35 pkt na 36 możliwych
II miejsce – Patrycja Kunysz (5 b) 
- Publiczna Szkoła Podstawowa nr 
5 – 33 pkt
II miejsce – Michał Jakielaszek (5 
c) - Publiczna Szkoła Podstawowa 
nr 5  – 33 pkt
III miejsce – Krzysztof Sucharski 
(6 a) - Publiczna Szkoła Podstawo-
wa nr 4  – 32 pkt

Klasy VII i VIII
I miejsce - Miłosz Kicyła (8 f ) - Pu-
bliczna Szkoła Podstawowa nr 5 – 
45 pkt na 51 możliwych
II miejsce – Iga Galiczyńska (8 f ) 
- Publiczna Szkoła Podstawowa nr 
5 - 42 pkt
III miejsce – Marta Kuriata (7 a) – 
Publiczna Szkoła Podstawowa nr 
5 – 41 pkt

RED

Szydełkowe cuda nie tylko na święta 
Rękodzielnicze wyroby to często pod wieloma względami dzieła artystyczne. Przedmioty są 
nie tylko estetyczne, ale także funkcjonalne i użytkowe. Na naszym terenie pojawia się coraz 
więcej osób, które zajmują się rękodziełem. Jedną z nich jest Agnieszka Roman z Bierzyna, 
która w  ofercie ma m.in. makramowe choinki, łapacze snów wyklejone mchem – chrobot-
kiem, ale również torebki, podstawki, koszyki i wiele innych.

interesowaniem 
cieszyły się róż-
nego rodzaju to-
rebki – okrągłe, 
k wa d r a t o w e , 
plażówki, shop-

perki itp. Zimą są to np. czapki, rękawiczki - informuje. 
Rękodzielniczka tworzy również ozdoby techniką makramy 
(sztuka wiązania sznurka bez użycia igieł, drutów czy szydeł-
ka). Bardzo ładnie prezentują się m.in. łapacze snów wyklejone 
mchem – chrobotkiem. Przed Świętami Bożego Narodzenia 
dużym powodzeniem cieszą się choinki wykonane tą metodą. 
Wieszane na ścianę i podświetlane nie tylko cieszą oczy, ale 

tworzą niesamowity klimat. 
Choinki mają różną wielkość, 
przeważnie od 90 do 110 cm, 
w dowolnej kolorze. Wśród 
okolicznościowego asorty-
mentu są również świąteczne 
boxy makramowe, w których 
znajdą się różne elementy np. 
mini czapeczki czy choinki. - 
Zestawy mogą służyć jako 
prezent, ale również jako 
dekoracja świąteczna – 
przyznaje Agnieszka Roman. 

Szydełkowa praca jest bar-
dzo wymagająca i czasochłon-
na. Wytworzenie choinki to 
proces, który trwa około 8-10 
godzin. Co ciekawe, aby ją wy-
konać potrzebnych jest kilkaset 
metrów sznurka. Inne produkty 
to też kilkugodzinna dłubanina. 
- Często zmieniam pozycję 
z siedzącej na stojącą i od-
wrotnie. Mam już większą 
wiedzę, w jaki sposób wyko-
nywać pracę i nie nadwyrężać 
dłoni – tłumaczy. Rękodzieło 

daje nie tylko satysfakcję, ale jest również doskonałą odskocz-
nią od szarej codzienności. Nasza rozmówczyni cały czas się 
rozwija, a w niedalekiej przyszłości chciałaby zacząć realizować 
projekty z użyciem żywicy epoksydowej. - Tą metodą można 
zrobić np. patery, zestawy prezentowe czy biżuterię. Te 
wyroby prezentują się naprawdę okazale – zauważa. 

Warto dodać, że pod koniec października Agnieszka Ro-
man poprowadziła zajęcia dla seniorów w Miejskiej i Gminnej 
Bibliotece Publicznej w Strzelinie. Podczas warsztatów pa-
sjonatka wtajemniczyła uczestniczki w zawiłe tajniki splotów, 
a efektem spotkania były piękne, własnoręcznie stworzone 
lampiony. Warsztaty cieszyły się zainteresowaniem i być może 
uda się przeprowadzić niedługo kolejne. 

Jakub Olejnik

 Agnieszka Roman prezentuje własnoręcznie wykonane makramowe choinki

W świątecznej ofercie znajdują się również różnorodne zestawy, które 
sprawdzą się jako prezent lub ozdoba
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Tomasz Sobotnicki ze 
Strzelina ma na swoim 
koncie sporo górskich 
wypraw. Wszedł m.in. na 
najwyższe wierzchołki Au-
strii, Niemiec i Turcji. Ostat-
nio wspiął się na Lobuche 
Peak w  Himalajach (6119 
m n.p.m). Podczas ekstre-
malnej siedmiodniowej 
wyprawy himalaista mu-
siał mierzyć się z  piono-
wymi oblodzonymi ścia-
nami, wiszącymi mostami, 
mrozem, dużo mniejszą 
ilością tlenu w  powietrzu, 
bólem głowy i  noclegami 
w schroniskach bez ciepłej 
wody i ogrzewania.  

Bohater artykułu na co dzień 
pracuje w Strzelinie. Z zamiło-
wania jest fotografem o ponad 
15-letnim doświadczeniu. Kilka 
lat temu jego pasją na nowo sta-
ły się góry. - Gdy byłem dziec-
kiem wspólnie z rodzicami 
robiliśmy sporo wypadów. 
Jako siedmiolatek zdobyłem 
m.in. Giewont. W czasach li-
cealnych i studenckich prze-
rwałem górskie wycieczki. 
Wszystko odżyło kilka lat 
temu, podczas jednej z sesji 
plenerowej z parą małżeń-
ską, która chciała uwiecznić 
ten ważny w życiu moment, 
w okolicach Śnieżki – zaczyna 
Tomasz Sobotnicki. Z wyprawy 
fotograf  wrócił nie tylko z do-
brymi ujęciami, ale zapałem do 
kontynuowania turystyki gór-
skiej. Kilka wypadów ze znajo-
mymi w góry jeszcze bardziej 
rozbudziły drzemiącą pasję. 
Śnieżka, Rysy, Orla Perć, Mnich 
– to tylko część szczytów, któ-
re poszły na pierwszy ogień. 
W międzyczasie Tomek odbył 
w Tatrach zimowy kurs wspi-
naczki górskiej, a latem kurs 
skałkowy. Tam poznał osoby, 
z którymi planował kolejne 
wyprawy. - Trenowaliśmy na 
skałach (do ponad 20. me-
trów) lub ściance wspinacz-
kowej we Wrocławiu (13-14 
metrów) – wyjaśnia Sobotnic-
ki. Zrodził się pomysł o wypra-
wie w odległe Himalaje. Podróż 
była już w pełni przygotowana, 
ale plany pokrzyżował wybuch 
pandemii koronawirusa.

„Nie widziałem 
własnych śladów”

Mimo sytuacji miłośnicy 
górskich wędrówek nie znie-
chęcili się. Dalej trenowali, naj-
pierw wspinając się na polskie 
szczyty, a gdy tylko poluzowa-
no obostrzenia także zagrani-
cą. „Konto” Tomka i jego zna-
jomych powiększyło się o kilka 
wierzchołków. Najpierw, dwa 

Lotnisko w Lukli uważane jest za jedno z najniebezpieczniejszych 
na świecie

Tak podróżują w górach tamtejsi mieszkańcy (po lewej stronie 
buddyjska budowla sakralna w kształcie kopca, zaś w tle szczyt Ama 
Dablam 6812 m n.p.m)

Po zdobyciu góry był czas na pamiątkowe zdjęcie (kucający to Tomasz)

W cieniu 
Mount Everestu
i z pełnym 
bagażem 
doświadczeń 

Zdobył sześciotysięcznik w Himalajach
lata temu, najwyższy szczyt 
Austrii, czyli Grossglockner 
(3798 m n.p.m.). – To było 
w maju. Panowały ekstre-
malne warunki. Śnieg po 
kolana i bardzo silny wiatr 
sprawiały, że wyprawa była 
trudna. Gdy po kilkunastu 
krokach odwracałem gło-
wę, nie widziałem własnych 
śladów. Mieliśmy przerwać 
wspinaczkę, ale na trasie 
spotkaliśmy grupę z prze-
wodnikiem, który znał dro-
gę i razem dotarliśmy do 
schroniska. Zmarzliśmy, 
a niektórzy mieli I stopień 
odmrożenia twarzy. Drugie-
go dnia szliśmy przez lodo-
wiec przy słonecznej pogo-
dzie – wspomina Sobotnicki. 
Latem ubiegłego roku grupa 
weszła w ciągu czterech dni na 
najwyższy szczyt Turcji, czyli 
Ararat (5165 m n.p.m). - Tam 
nie było problemów. Ubite 
ścieżki o małym nachyle-
niu sprawiały, że wyprawa 
była bardziej trekkingowa 
(nieco mniej zaawansowa-
na forma turystyki górskiej 
w porównaniu do wspinacz-
ki – red.). Jedynie powyżej 
4000 m n.p.m odczuwaliśmy 
bóle głów. Zaczynaliśmy 
wędrówkę przy 25ºC, na 
szczycie było około -10ºC – 
przedstawia. Tomek ze znajo-
mymi zdobyli również najwyż-
szy szczyt Niemiec. Zugspitze 
ma 2962 m n. p. m, a wejście na 
wierzchołek jest bardzo wyma-
gające. - Trudny teren. Tra-
sa po kamieniach, lodowcu 
i pionowych ścianach, gdzie 
wspina się m.in. po drabi-
nach przy pełnym zabezpie-
czeniu – przyznaje Sobotnicki. 

Szczyty w Austrii, Turcji 
i Niemczech alpiniści traktowali 
jako przetarcie przed stawie-
niem czoła Himalajom. Wy-
prawy w najwyższe góry świata 
organizuje się zwykle wiosną 
lub jesienią. Lato w tych rejo-
nach to pora deszczowa, zaś 
zimą wspinaczka jest wyjątko-
wo trudna. Ekipa z Tomaszem 
Sobotnickim (oprócz strzeli-
nianina poleciało dwoje miesz-
kańców Tomaszowa Mazowiec-
kiego i wrocławianin) wybrała 
jesień. W połowie października 
bieżącego roku pasjonaci wspi-
naczki wylądowali na lotnisku 
w Katmandu, stolicy Nepalu. 
Po jednodniowej aklimatyzacji 
i załatwieniu formalności zwią-
zanych z wyprawą, himalaiści 
ruszyli w dalszą drogę. - Ma-
łym samolotem (mieszczą-
cym kilkunastu pasażerów) 
polecieliśmy do Lukli. Lot-
nisko w tej niewielkiej miej-
scowości uznawane jest za 
najbardziej niebezpieczne na 
świecie. Położone jest na wy-
sokości 2860 m n.p.m, a port 
lotniczy otaczają dwie góry, 
mierzące po blisko 7 km. Co 

ciekawe samoloty lądują na 
pasie pod górę – przyznaje 
Sobotnicki. Celem wyprawy 
było zdobycie szczytu Lobu-
che Peak (6119 m n.p.m), skąd 
roztacza się widok na Mont 
Everest. Kolejnym punktem 
wyprawy miała być góra Ama 
Dablam (6856 m n.p.m). 

O połowę mniej tlenu… 
Pierwszego dnia ekipa prze-

mierza z Lukli do Phakding 
(2623 m n.p.m). Kilkugodzin-
na trasa głównie biegnie w dół, 
ale to etap, który ma aklima-
tyzować organizm. Podróżni-
cy mieli ze sobą najpotrzeb-
niejsze rzeczy (woda, termos 
z herbatą, batony, ubrania). 
Bagaże nie przekraczały 10 
kg. Cięższe przedmioty (sprzęt 
wspinaczkowy, śpiwory, na-
mioty) do kolejnych punktów 
postojowych nosili Szerpowie 
(mieszkańcy Himalajów pra-
cujący jako wysokogórscy tra-
garze) lub transportowano je 
na Jakach. - Noclegi na trasie 
możliwe są w schroniskach, 
typu lodża – murowane lub 
wykonanych z desek, bez 
ogrzewania i ciepłej wody. 
W niższych partiach gór 
temperatura w dzień oscylu-
je w okolicach 10ºC, w nocy 
spada nieco poniżej zera. 
Spaliśmy w śpiworach, ale 
trzeba wiedzieć jak się od-
powiednio ubrać i przygoto-
wać. Warto mieć przy sobie, 
w śpiworze, butelkę wody 
oraz ubrania potrzebne na 
kolejny dzień wyprawy, po-
nieważ dzięki temu rano są 

ciepłe i nie musimy marz-
nąć – tłumaczy Sobotnicki. 
Drugiego dnia himalaiści ro-
bili podejście do Namcze Ba-
zar. Miejscowość znajduje się 
na poziomie 3 440 m n.p.m. 
Grupa podróżowała przez 
cały czas z przewodnikiem 
z Nepalu. - Szlak był nadal 
dość łagodny, prowadził 
wzdłuż rzeki, zboczami do-
liny, a momentami przebie-
gał przez wiszące mosty. 
Po drodze mijaliśmy spo-
ro tubylców noszących na 
plecach ogromne pakunki. 
Jeden mężczyzna niósł ok. 
90 kg desek potrzebnych 
do budowy domu. Na kilku 
tysiącach metrów żyje się 
zupełnie inaczej. Ludzie są 
odcięci od miast, pracują 
bardzo ciężko, ale są do tego 
przyzwyczajeni. Muszą czę-
sto pokonywać duże odle-
głości po najpotrzebniejsze 
rzeczy. Śmigłowcami do-
starczane są towary w niższe 
partie gór, a później miesz-
kańcy je noszą albo przy-
wożą przy pomocy Jaków 
– przyznaje. W Namcze Bazar 
zwykle większość himalaistów 
robi jednodniową przerwę. 
Grupa ze strzelinianinem ru-
szyła jednak następnego dnia 
dalej, docierając do Tengboche 
(3860 m n.p.m). Czwarty dzień 
to ponad siedmiogodzinna wę-
drówka szlakiem wzdłuż rzeki 
Imja Khola. - Teren staje już 
trudniejszy, z coraz mniejszą 
ilością roślinności. Czuć rów-
nież chłód. Choć trafiliśmy 
na dobre warunki, bo było 

ok. 5ºC i świeciło słońce, to 
jednak temperaturę odczuwa 
się inaczej. Ciężko szłoby się 
bez kurtki puchowej i chusty 
na nosie. Odczuwalna dla or-
ganizmu jest także wysokość. 
Pojawiają się bóle głowy 
i nieco gorsze samopoczucie 
– zaznacza. Na tym etapie grupa 
dociera do Dingboche (4530 m 
n.p.m). Stamtąd, po odpoczyn-
ku, grupa wchodzi na 4800 m 
n.p.m, spędza godzinę na tej 
wysokości i schodzi z powrotem 
do wioski. - Robi się tak, aby 
przyzwyczaić organizm do 
zmiany wysokości i mniej-
szej ilości tlenu w powietrzu. 
W każdym miejscu noclego-
wym mieliśmy zapewnione 
wyżywienie. W schronisku 
temperatura w pomieszcze-
niu wynosiła około 0ºC. Gdy 
rano obudziliśmy się okna 
były od wewnątrz zamarz-
nięte – przyznaje Sobotnicki. 
Piątego dnia grupa kontynu-
uje trekking wzdłuż lodowca 
Khumbu do wioski Gorak Shep 
(5160 m n.p.m). W kolejny dniu 
himalaistów czekała monotonna 
16. km trasa. Ścieżka wiodąca 
głównie po kamieniach i głazach 
mocno dawała się we znaki. - 
Napotykaliśmy turystów, któ-
rzy narzekali na złe samopo-
czucie, a u niektórych z nosa 
leciała krew. Staraliśmy się 
na tym nie skupiać. My, na 
szczęście, nie czuliśmy się źle 
– mówi. Ten etap kończy się na 
kultowej bazie wspinaczkowej 
(Everest Base Camp - 5364 
m n.p.m) pod Mont Evere-
stem, skąd roztacza się widok 

na ośmiotysięcznika. – Sporo 
osób robi tam pamiątkowe 
zdjęcia przy kamieniu z na-
pisem i chorągiewkami. 
Trzeba przyznać, że tylko 
kilka procent turystów de-
cyduje się na dalszą podróż 
– zauważa. Grupa dla lepszej 
aklimatyzacji ponownie wróciła 
do Dingboche, gdzie spędziła 
noc. Siódmego dnia dociera do 
obozu pod Lobuche (5300 m 
n.p.m). Na trasie pojawiły się już 
poręczówki (liny po których się 
wspina), a lód utrudniał wspi-
naczkę. Nazajutrz ekipa wpina 
się na szczyt Loubuche (6119 m 
n.p.m). – Myślałem, że będzie 
trudniej, ale poszło sprawnie. 
Trafiliśmy na słoneczną po-
godę, a temperatura wynosiła 
ok. - 10ºC. Zaskoczyła mnie 
natomiast gęstość powietrza. 
Na tej wysokości tlenu jest 
o połowę mniej. Człowiek 
szybko się męczy. Po kilku 
krokach trzeba się zatrzymać, 
aby wziąć głębszy oddech 
– tłumaczy. Po blisko 6. godzi-
nach, trasie po lodzie i śniegu, 
a miejscami pionowych ścianach, 
grupie udało się dotrzeć do 
celu. - Po drodze widoki były 
niesamowite, ale zmęczenie 
i ciągła podróż, nie pozwalały 
się nimi cieszyć. Na szczycie 
zrobiliśmy zdjęcia, odpoczę-
liśmy i ruszyliśmy w drogę 
powrotną  – kontynuuje. Grupa 
zeszła najpierw do bazy pod Lo-
buche, a następnie do Dingbo-
che. Kolejny dzień poświęcono 
na regenerację. 

W planach himalaistów 
było również zdobycie jednej 
z najpiękniejszych gór świa-
ta – Ama Dablam (6856 m 
n.p.m). Nie udało się jednak 
tego osiągnąć. - Doszliśmy 
do bazy pod szczytem (4600 
m n.p.m), ale kolega mocno 
się rozchorował (dławiący 
kaszel połączony z wydzieli-
ną z krwi). Przyczyną kaszlu 
było suche i zimne powie-
trze. Dodatkowo silny wiatr 
powyżej 6 tysięcy metrów 
uniemożliwiał wspinaczkę. 
Podjęliśmy decyzję, że nie 
wchodzimy wyżej. W jednej 
z wiosek spędziliśmy dwa 
dni. Kolega poczuł się le-
piej, więc mogliśmy wracać. 
Po kolejnych dwóch dniach 
byliśmy z powrotem w Kat-
mandu. W stolicy Nepalu 
spędziliśmy kilka dni, a póź-
niej wylot do Polski – kończy. 

Dla Tomasza Sobotnickiego 
był to pierwszy w życiu zdo-
byty sześciotysięcznik. Biorąc 
pod uwagę ciągły rozwój wspi-
naczki górskiej u strzelinianina 
zapewne nie będzie ostatnim. 
- Myślę, że jeszcze podejmę 
próbę wejścia na Ama Da-
blam – kwituje.

Jakub Olejnik
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Ruszyła Zimowa Liga Orlika
Pod koniec listopada ruszyła kolejna edycja rozgrywek Zimowej Ligi Orlika. Ta forma 
piłkarskich zmagań organizowanych przez Strzelińskie Centrum Sportowo-Eduka-
cyjne cieszy się z roku na rok coraz większym zainteresowaniem. W tym sezonie wy-
startowało aż 16  drużyn, w których  gra łącznie ponad 300. zawodników. Liga potrwa 
aż do końca lutego. Mecze rozgrywane są w weekendy systemem „każdy z każdym”. 
Wiele drużyn wykorzystuje te rozgrywki jako formę przygotowania do piłkarskiej 
rundy wiosennej. W  poprzedniej edycji Zimowej Ligi Orlika tytuł mistrza zdobyła 
drużyna Winnice Niewinne Pole. Kto w tym sezonie zajmie 1. miejsce ?

RED

Pluski, stres i masa pozytywnej energii 
Tradycyjnie, Aquapark Granit w Strzelinie zorganizował Mikołajkowe Zawody Pływackie. W tym roku na star-

cie stawiło się blisko 150. zawodników z 4. sekcji pływackich (ze Strzelina, Oławy i Ząbkowic Śląskich), którzy 
rywalizowali na dystansie 50 m stylem klasycznym i dowolnym w podziale na płeć i kategorie wiekowe (2012 
i młodsi, 2011, 2010, 2009 oraz 2008 i starsi). Dużo plusków mnóstwo stresu i masa pozytywnej energii - to już 
chyba tradycja każdych zawodów basenowych. Zwycięzcy poszczególnych kategorii zostali nagrodzeni medala-
mi i dyplomami, pozostali uczestnicy otrzymali medale pamiątkowe. Miłym akcentem była wizyta św. Mikołaja, 
który upominkiem osłodził wszystkim start w zawodach. 

SCSE

Rywalizacja podczas zawodów była zacięta

Uczestnicy charytatywnego, mikołajkowego, morsowania kibicowali piłkarskiej reprezentacji Polski

Gorące serca w lodowatej wodzie

W niedzielę, 4 grudnia na 
terenie Ośrodka Wypoczynko-
wego „Nad Stawami” w Białym 
Kościele przeprowadzono mi-
kołajkowe i charytatywne mor-

sowanie. W wydarzeniu wzięło 
udział około 20 osób. Podczas 
tradycyjnego morsowania prze-
prowadzona została zbiórka na 
leczenie dwumiesięcznego Igna-

sia Łagiewy, podopiecznego Sto-
warzyszenia „Gramy o życie”. 
Chłopczyk dzień po narodzi-
nach przeszedł skomplikowaną 
operację kraniotomii. Dzięki 

sprzedaży kalendarzy „Gramy 
o życie” udało się zebrać około 
600 zł, które zostanło przekaza-
ne na leczenie Ignasia. 

Charytatywne morsowa-

nie uczestnicy zakończyli przy 
wspólnym kibicowaniu. Piłkar-
ska reprezentacja Polski zmagała 
się bowiem tego dnia z Francją 
podczas 1/8 finału Mistrzostw 

Świata. Niestety, piłkarsko ule-
gliśmy rywalom, ale morsowanie 
mimo wszystko zakończono 
w dobrych humorach. 

RED
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Wygrali wszystkie 9. odcinków specjalnych 

Mistrzowskie przypieczętowanie 
RAJDOWYCH ZMAGAŃ 

Strzelińska załoga Jarosław Niedźwiecki/Mirosław Jakubowski (BMW E36) zakończy-
ła tegoroczny sezon MSP Rally Trophy 2022. Podczas 7. Rajdu Wikinga zawodnicy nie 
dali szans rywalom, wygrywając zawody z kilkuminutową przewagą. Tym samym po 
raz kolejny obronili tytuł mistrzowski w swojej klasie.

Pod koniec listopada odbyła się finałowa runda MSP Rally Trophy 2022, czyli 7. Rajd Wikinga. W zawodach rozgrywa-
nych na drogach powiatu dzierżoniowskiego wystartowała strzelińska załoga Jarosław Niedźwiecki/Mirosław Jakubowski 
(BMW E36). Warto zaznaczyć, że rajdowcy po tegorocznych 4. rundach prowadzili w klasyfikacji swojej klasy z sześcioma 
punktami, ale o tytuł „biły się” jeszcze dwie załogi. Z różnych względów najgroźniejsi rywale nie pojawili się na 7. Rajdzie 
Wikinga, tym samym nasza załoga miała nieco ułatwione zadanie, co nie oznacza, że miało być lekko.  

Pierwszego dnia odbyło się m.in. zapoznanie z trasą, a wieczorem zawodnicy do pokonania mieli prolog ulicami Dzierżoniowa, 
który nie był zaliczany do klasyfikacji rajdu. Nasza załoga pojechała wido-
wiskowo dla kibiców, „ślizgając się” wszędzie tam, gdzie było to możliwe. 

Drugiego dnia rajdowcy mieli do pokonania trzy odcinki specjalne, 
które musieli przejechać trzykrotnie. Pierwszy to słynne „Kamionki”, 
drugi to też znany „Jodłownik” i trzeci „Dobrocin” (najdłuższy, bo 
miał prawie 8 km). Cały poprzedni dzień padał deszcz, co wpłynęło 
na niedzielne ściganie. Pierwszą pętle rozpoczęto od „Kamionek”. - 
Nawet na oponach typowo deszczowych było bardzo ślisko, tak 
samo też  na drugim odcinku specjalnym, a „Dobrocin” można 
było uznać miejscami za poligon, ponieważ załogi jadące przed 
nami „wyniosły” na drogę dużo błota – informuje kierowca Jaro-
sław Niedźwiecki. Na szczęście, pętla przebiegła pod dyktando naszej 
załogi, która wygrała wszystkie 3. odcinki, a po odpadnięciu jednej 
z konkurencyjnych załóg miała już ponad 
minutę przewagi. - Plan na dalszą część 
rajdu był jeden - jedziemy swoje, gdzie 
możemy to bardziej efektownie niż 
efektywnie, dziękując kibicom za do-
ping – relacjonuje kierowca. Nasi repre-
zentacji do końca rajdu nie oddali prowa-
dzenia w swojej klasie. Wygrali wszystkie 
9. odcinków z przewagą prawie 5. minut. 
W klasyfikacji generalnej zajęli 6. miejsce i 
po raz 6-ty zostali mistrzami w swojej kla-
sie. Gratulujemy.

- W tym miejscu składamy podzię-
kowania dla naszych rodzin, kibiców 
i partnerów, bez których ten wynik nie 
byłby możliwy: PHU DUO sc Mate-
riały Samoprzylepne, Global Gastro Sp 
z o.o., Statkiewicz Bosch Auto Service, 
Diagnostic Car, Gmina Strzelin, PSB 
Mrówka Strzelin, Dzwigelektryczny.
pl, Arlux sp. z o.o. Chemia samocho-
dowa, Osobowe i rajdowe, Siekluc-
ki GS Sport, Kędzierscy Autoserwis, 
Tom-Car Strzelin, Romel-Motorsport 
– kończy Niedźwiecki. 

RED

Strzelińska załoga nie dała szans rywalom podczas 7. Rajdu Wikinga 
(zdjęcie - Paweł Wawrzyn Fotografia)

 Jarosław Niedźwiecki i Mirosław Jakubowski obronili, w swojej klasie, tytuł mistrzowski w Rally Trophy Rajdo-
wym Pucharze Sudetów (Banan Foto)

To dobra wiadomość dla miłośników zimowego szaleństwa

Lodowisko będzie otwarte!

W poprzednim numerze gazety pisaliśmy o problemach, z jakimi borykają się 
aquaparki w całej Polsce, w tym również w naszym mieście. Gigantyczny poziom 
inflacji, rosnące ceny energii, gazu i podstawowych surowców sprawiły, że wielu 
zarządców krytych pływalni szuka oszczędności i  możliwości na prowadzeniae 
dalszej działalności. Władze Aquaparku Granit podjęły już szereg różnych dzia-
łań. Początkowo, jednym z rozwiązań miała być rezygnacja z lodowiska w tym 
sezonie. Ostatecznie jednak, zarządca, wychodząc naprzeciw oczekiwaniom lo-
kalnej społeczności, szczególnie dzieci i młodzieży, podjął decyzję o uruchomie-
niu lodowiska. Analiza działalności lodowiska z poprzednich lat wykazała, że 
najbardziej sprzyjające warunki pogodowe do utrzymania właściwiej jakości lodu 
są na przełomie grudnia i stycznia. W związku z tym tegoroczne otwarcie obiektu 
zostało przełożone na koniec roku kalendarzowego. Co jednocześnie zbiega się 
z przerwą technologiczną w aquaparku. Zatem zdecydowano się zaoszczędzone 
w ten sposób środki finansowe przesunąć i przekazać na działalność lodowi-
ska. Na zmianę stanowiska w sprawie otwarcia obiektu wpłynęła również dobra 
wiadomość o zamrożeniu cen energii energetycznej dla obiektów sportowych. 
Jednocześnie okazało się, że Strzelińskie Centrum Sportowo-Edukacyjne jako 
spółka gminna nie musi wykazać 10% oszczędności energetycznej, co nie obligu-
je do konieczności zmniejszania zużycia energii. 

Warunki atmosferyczne, od zawsze, są jednym z głównych czynników deter-
minujących długość sezonu dla lodowiska. Władze SCSE zakładają, że tegorocz-
ny sezon będzie krótszy od poprzednich, ponieważ przy niesprzyjających warun-
kach atmosferycznych, z uwagi na koszty, nie będzie możliwości utrzymać taflę 
lodu za wszelką cenę. Dlatego zachęcamy do licznego odwiedzania lodowiska, 
które będzie czynne od poniedziałku do piątku w godz. od 15:30 do 20:30 oraz 
w soboty, niedziele i święta od 13:30 do 20:30.

RED

 Niedługo miłośnicy łyżew znowu będą mieli możliwość szusowania po lodzie (zdj. archiwum)

Stand-up cieszy się popularnością 

Rozbawili do łez 
W drugim tygodniu grudnia w sali widowi-

skowej Strzelińskiego Ośrodka Kultury wystą-
pili Łukasz Kowalski i Antoni Syrek Dąbrow-
ski. Znani i lubiani stand-uperzy rozbawili do 
łez licznie zgromadzoną  publiczność, która 
aktywnie uczestniczyła w występie, gdzie nie-
zwykle ważna jest integracja widza z wystę-
pującym. Było to wydarzenie biletowane, na 
które wejściówki można było nabyć w Inter-
necie. Strzeliński Ośrodek Kultury otwiera się 
na wszelakie współprace. Teatry, kabarety, koncerty, przedstawienia dla dzieci, spotkania autorskie itd., a teraz 
jeszcze coraz prężniej rozwijający się w naszym kraju stand-up. Widząc spore zainteresowanie tą gałęzią rozrywki 
organizatorzy zapraszają na występ Wiolki Walaszczyk w najnowszym programie „Gąski, gąski do domu”, który 
odbędzie się  w  środę, 11 stycznia o godzinie 20:00 w sali widowiskowej Strzelińskiego Ośrodka Kultury. Bilety do 
nabycia drogą internetową na kupbilecik.pl.

SOK

Stand`up cieszy się w naszym mieście dużym zainteresowaniem
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Strzelińscy pięściarze 
w dobrych humorach 
zakończyli sezon. To był 
naprawdę udany rok 
dla naszych zawodni-
ków. Bokserzy zdobyli 
m.in. trzy złote i jeden 
srebrny medal w Mi-
strzostwach Dolnego 
Śląska, dwa brązowe 
medale Mistrzostw 
Polski, złoto i Puchar 
Polski. Ponadto jeden 
z zawodników nawiązał 
współpracę z Polsat 
Boxing Promotions. 

W drugiej połowie listo-
pada w Świdnicy odbył się 
Międzynarodowy Turniej 
Bokserski. W zawodach 
wziął udział pięściarz MD 
Boxing Club Strzelin Hubert 
Pawleta. W finale spotkał się 
z Pawłem Kacprowiczem 
z DKB Dzierżoniów. Strze-
linianin świetnie sobie radził, 
nie ustępował rywalowi, ale 
Paweł to brązowy medali-
sta Polski, który na koncie 
ma ponad 60 walk. Niestety, 
doświadczenie wzięło górę 
i nasz zawodnik przegrał 
walkę niejednogłośnie 2:1. 
- Hubert stoczył dopiero 
5. walkę, więc brakuje mu 
jeszcze doświadczenia, 
które myślę, że z czasem 
przyjdzie. Mimo to walka 
bardzo podobała się pu-
bliczności, która nagrodzi-
ła zawodników gromkimi 
brawami. Takie pojedynki 
tylko nas motywują – pod-
kreśla trener Marcin Drużga. 
Drugi z naszych zawodni-
ków Dawid Brycki z powodu 
choroby musiał wycofać się 
z turnieju. - Wielka szkoda, 
bo Dawid to nasz brązowy 
medalista Polski i walki 
z jego udziałem bardzo 
dobrze się ogląda – przyza-
je Drużga.

Kolejny turniej, na którym 
wystąpili nasi reprezentanci 
odbył się w sobotę, 3 grudnia 
we Wrocławiu. Jak co roku za-
wody mikołajkowe zorganizo-
wała sekcja bokserska Śląska 
Wrocław. W turnieju wystar-
tował Dawid Brycki z MD 
Boxing Club Strzelin. Strze-
linianin trafił na zawodnika 
z Kaczor Boks Wałbrzych 
Szymona Sikorskiego. War-
to dodać, że przeciwnik był 
o 4. kilogramy cięższy. Mimo 
to trener strzelińskiego klubu 
zgodził się na walkę swojego 
zawodnika. - Wiedziałem, że 
Dawid da sobie radę – kwi-
tuje. Walka była bardzo zacięta 

Dawid Brycki (z prawej strony) stoczył bardzo trudny pojedynek, ale wyszedł z niego zwycięsko

Tym razem Hubert Pawleta z Boxing Club Strzelin musiał uznać wyższość swojego rywala

Na ringu zostawiają 
pot i serce Rok pełen bokserskich sukcesów 

i ciężka. Można ją nazwać rin-
gową wojną. Zawodnicy nie 
żałowali sobie ciosów. Na ko-
niec walki obaj byli już mocno 
zmęczeni. Strzelinianin poka-
zał jednak większe 
serce i tym samym 
zwyciężył pojedy-
nek jednogłośną 
decyzją sędziów. 
- Kończymy se-
zon bardzo do-
brymi walkami. 
To był naprawdę 
udany rok. Przy-
pomnę, że nasi 
zawodnicy zdo-
byli trzy złote 
i jeden srebrny 
medal w Mi-
s t r z o s t w a c h 
Dolnego Śląska, 
dwa brązowe 
medale Mi-
strzostw Polski, 
złoto i Puchar 
Polski. Dodat-
kowo nasz za-
wodnik Mike 
Drużga nawią-
zał współpracę 
z grupą promo-
torską Polsat 
Boxing Promo-
tions i występuje 
na galach, a jego 
walki można 

śledzić na antenie Polsat 
Sport. Cieszę się bardzo, 
że nasz klub tak dobrze 
się rozwija. Sukcesy, któ-
re mamy na koncie dają 

większą motywację do 
dalszej ciężkiej pracy 
– podsumowuje trener 
pięściarzy.

RED


